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Acţiunile de 
propagandă tehnică 
in slujba producţiei

Prima sesiune tehnico-ştiinţifică 
Ia nivel de unitate a avut loc la 
Sibiu — în 1957 — la uzina „Inde
pendenţa“. O altă premieră pe ţară 
a constituit-o lectoratul tehnic pen
tru inginerii şi tehnicienii din ra
murile construcţiei de maşini, tex
tile şi agricultură, inţiat în 1962. 
Există deci o tradiţie la care, după 
cit cunosc, sindicatele şi-au adus o 
contribuţie substanţială prin men
ţinerea şi îmbogăţirea acţiunilor de 
propagandă tehnică amintite, prin 
crearea altora, mai noi.

— Dv. ca preşedinte al Consi
liului municipal al sindicatelor, 
tovarăşe Eugen Toma, ce apre
ciere daţi, evolutiv privind lu
crurile, acţiunilor locale de pro
pagandă tehnică în contextul ne
cesităţilor cotidiene de producţie?

— Sínt, într-adevăr, cîteva iniţia
tive sibiene pe care Consiliul jude
ţean şi cel al municipiului Sibiu 
ale sindicatelor au căutat să le per
manentizeze ţinînd cont de noile 
cerinţe ale vieţii din unităţile noas
tre economice. Aş putea aminti In 
acest sens atenţia pe care o acordă 
organele locale de partid, sindica
tele şi alte organizaţii de masă miş
cării inovatorilor şi inventatorilor, 
concursurilor anuale inţiate între 
cabinetele tehnice din uzine şi fa
brici, concursuri care, Începute în 
primii ani de după naţionalizare, au 
căpătat pe parcurs valenţe ce le 
fac şi azi prodigioase, interesante, 
iar expoziţiile care le însoţesc de 
cîtăva vreme sint deosebit de a

tractive. Pe lingă toate acestea o 
acţiune nouă de manifestare largă 
a propagandei tehnice a început de 
trei ani încoace să se integreze cu 
tendinţa vădită de a deveni tradiţio
nală. Este vorba de „Protechnica“, 
acţiune care continuă, cred eu, pe 
cele amintite, dar cu forme de ex
primare mai noi, la nivelul acestor 
ani şi cerinţelor actuale ale pro
ducţiei.

— Recentul Congres al U.G.S.K. 
a stabilit sarcini deosebit de im
portante privind convergenţa ac
ţiunilor de propagandă tehnică 
în ansamblul dezvoltării econo
miei naţionale pînă în 1975. Răs
pund acţiunile amintite acestor 
cerinţe?

— Prin modul în care a evoluat 
„Protechnica" pină azi — ca să răs
pund concret la întrebare — se 
poate afirm a, şi aceasta este şi a- 
precierea organelor de partid şi a 
unor organisme centrale, eă s-a reu
şit lucrul cel mai important pentru 
etapa actuală — o acţiune de pro
pagandă tehnică cu caracter de 
masă. Este atributul cu care am în
cercat să înnobilăm toate acţiunile 
de pînă acum şi care a fost integrat 
în „Protechnica". Din punct de ve
dere organizatoric „Protechnica ’71“ 
conţine o serie de probleme de bază 
ale producţiei — calitatea, înzestra
rea unităţilor prin autodotare, pro-
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O nouă secţie la 
Facuifatea de filologie 

şi isforie din Sibiu
Incepînd cu anul universitar 1971—1972, la 

Facultatea de filologie şl Istorie din Sibiu va 
funcţiona o nouă secţie de limba şl literatura 
engleză (specialitatea principală — A) pe lîngă 
care se poate alege (ca specialitate secun
dară — B) fie limba şl literatura română, fie 
limba şl literatura germană, după preferinţele 
candidaţilor.

Facultatea de filologie şl Istorie din Sibiu în
scrie absolvenţi de liceu cu examenul de ba
calaureat pentru secţia engleză—română şl en
gleză—germană pînă tn ziua de 10 Iulie a. c., 
ora 15.

Concursul de admitere — proba scrisă — În
cepe luni, 12 Iulie, ora 8.

Pe şantierele construcţiilor agrozootehnice:

Timpul tre c e —d e f ic ie n te le  rămîn
Deşi Indicatorii planificaţi pentru

acest an In domeniul construcţiilor 
agrozootehnice în cooperativele agri
cole de producţie nu reprezintă va
lori deosebite (amintim) şapte graj
duri, cinci magazii, 17 saivane, două 
maternităţi pentru porcine, trei adă
posturi pentru păsări), deşi unele 
obiective erau prevăzute pentru 
funcţionare in momentul actual (ma
gaziile), deşi termenele de dare în 
folosinţă a celorlalte construcţii se 
apropie, in acest domeniu mai există 
unele situaţii „inedite" atît prin de
reglările pe care ie provoacă desfă
şurări normale a activităţilor agri
cole, cît mal ales prin substanţiala 
doză de neverosimilitate pe care o 
conţin.

„Am citit articolul publicat luna 
trecută pe această temă şi consider 
că era necesară o asemenea inter
venţie pentru a impulsiona lucrările, 
afirmă inginerul Ion Năstase, direc
tor qeneral adjunct la Direcţia ge
nerală judeţeană a agriculturii. Am 
şi luat o serie de măsuri concrete 
pentru redresarea situaţiei necores
punzătoare existente atunci în do
meniul construcţiilor agrozootehnice 
în cooperativele agricole. Astfel, am 
Impulsionat întocmirea proiectelor şi 
a celorlalte documentaţii necesare. în 
momentul actual, pentru toate obiec
tivele, cu excepţia grajdului de- 
taurine de la Ocna Sibiului, sínt în
tocmite şi înaintate aceste documen
taţii. La indicaţia Comitetului jude
ţean de partid s-au luat măsuri pen
tru repartizarea tuturor obiectivelor 
pe unităţi specializate în construcţii.
Întreprinderea judeţeană pentru con- 
strucţii-montaj va lua în antrepriză rea
lizarea obiectivelor agrozootehnice pla
nificate pentru acest aa la Boian, Blăjel, _

Alma ş! RăvSşei, întreprinderea 505 
construcţii — la Sibiu — Turnişor, 
Fabrica de bere şi amidon — la Ocna 
Sibiului. Grajdul pentru taurine de 
la CAP. Broşteni va fl construit de 
echipa de constructori proprie, cu 
sprijinul — de asistenţă tehnică şi 
de transport al materialelor nece
sare — acordat de Întreprinderea 
de reparaţii şi construcţii Sibiu. Prin 
repartiţii sau pe plan local au fost 
asigurate toate cantităţile de mate» 
riale de masă necesare; balast, fier* 
beton, lemn, cărămidă, ţiglă etc. Dar, 
cu toate că documentaţiile au fost 
trimise unităţilor, nici acum uneia 
conduceri de cooperative agricola 
n-au întocmit documentaţia finan
ciară conform Instrucţiunii nr. 8 din 
1971, a M.A.LA.S.A. şi a Băncii cen
trale pentru agricultură şl industrie 
alimentară. Aşa se explică faptul că 
îa Blăjel, Boian nu s-a deschis finan
ţarea investiţiilor planificate".

Am folosit intervenţia ingineru
lui Ion Năstase pentru a investiga 
încă o dată CAUZELE RÄM1NERII
In  u r m a  c e  se  În r e g is t r e a z ă
PE ŞANTIERELE CONSTRUCŢIILOR 
AGROZOOTEHNICE.

lată-ne, după două săptămîni de la 
prima investigaţie în acest domeniu, 
din nou la Boian. Din relatările in
ginerului şef Ştefan Mihalache reţi
nem că încă nu s-a început IuctuI 
la grajdul de taurine şi la alimen
tarea cu apă — obiective nu numai 
planificate, dar şi ABSOLUT NECE
SARE. „Recent am primit proiectul, 
dar n-am obtinut încă autorizaţia de 
construcţie — ne spune inginerul. In 
privinţa alimentării cu apă, nici 

. acum n-am primit pomoa —> utilaj

solicitat întreprinderii pentru apro
vizionarea tehnico-materială a agri
culturii nr. 32, încă din februarie a.c.. 
Conducerea acestei unităţi ne-a asi-
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ARTA-
un bun a cărui 
c ircu la ţie  poate 
fi îm b u n ă tă ţită

II.
După cum reiese cu deosebită 

pregnanţă din textul Propunerilor 
de măsuri prezentate de tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu Comitetului E- 
xecutiv al C.C. al P.C.R. pentru 
îmbunătăţirea activităţii politico- 
ideologice, de educare marxist-le- 
ninistă a membrilor de partid, a 
tuturor oamenilor muncii, este ne
cesar să se acţioneze cu fermitate 
şi prin multiple căi de influenţare 
educativă „în direcţia promovării 
artei şi literaturii socialiste, mili
tante şi combaterii tendinţelor de 
rupere a creaţiei de realităţile 
noastre sociale, de publicul larg al 
oamenilor muncii. Prin forme şi 
stiluri variate de expresie, arta 
trebuie să servească poporul, pa' 
tria, societatea socialistă".

In lumina acestor indicaţii, con' 
tinuăm dezbaterea unor aspecte 
ţinînd de realitatea circulaţiei pro
dusului artistic îb aria spirituali
tăţii sibiene.

Necesitatea 
conlucrării instituţiilor 

artistice
'Arătam, In articolul precedent pe 

această temă, că difuzarea in masă 
a artei este un proces complex, cu 
o desfăşurare care antrenează 
contribuţii complementare. în urma 
sondajelor întreprinse îa viaţa a- 
cestui mecanism, a observaţiilor 
asupra desfăşurării lui, s-a des
prins tot mai evident concluzia că 
numai o conlucrare bine susţinută 
a instituţiilor cu profil de artă 
poate realiza scopul informativ- 
formativ propus. Şi sub acest as
pect, activitatea de difuzare în 
mase a artei culte din perimetrul 
judeţului Sibiu, este susceptibilă de 
unele perfecţionări, spre a putea 
da expresie adevărată forţelor 
creatoare locale şi calităţii aces
tora.

Aspectul conlucrativ al acestor 
preocupări s-a realizat, intr-o oa
recare măsură, îa planurile de 
„ciclare" care au ghidat acţiunile 
popularizatoare înscrise sub titlul 
„Tribunei Astrei“. Dar, cum a- 
ceasta nu este încă 0 expresie ple
nară a posibilităţilor, ideea de 
realizare împreună a eforturilor 
propagandistice revine permanent 
fiecărei instituţii în parte, în func
ţie de cerinţele activităţii specifi
ce şi de succesiunea firească a e- 
tapelor de asimilare conştientă a 
artei — după principiul trecerii de 
la simplu la complex. Insă, a- 
ceastă ordine complementară nu 
este încă suficient coordonată, 
dintr-un punct care permite obser
varea necesităţilor şi o distribuţie 
judicioasă a forţelor.

Spre' exemplu, accesul la muzica 
cultă este facilitat prin prezentarea 
prealabilă a unor forme mai acce
sibile, de nivel intermediar al pre- 
tenţiozităţii, cum ar ü muzica vo
cală, corală, apoi concerte cu 
bucăţi mai cunoscute, executate de 

formaţie instrumentală redusă.
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L- Aspect din secţia finisat covoare la fabrica „Dumbrava" din Sibiu

Vizita de lucru a tovarăşului 
NICOLAE CEAUŞESCU 

în unităţi agricole din Bărăgan
Unităţi agricole de stat ş! coope

ratiste din cea mai fertilă zonă a 
tării, Bărăganul, au primit miercuri 
vizita secretarului general al parti
dului.

Ieri dimineaţă, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu, însoţit de tovarăşii 
Gheorghe Pană şi Iosif Banc, la bor
dul unui elicopter s-au îndreptat 
spre sud-est, peste cîmpiile încărcate 
de rod bogat, către Ialomiţa. Pe vre
mea recoltatului păioaselor şi de la 
plafonul redus la care se zboară, 
cîmpul apare ca un imens şantier. 
Combinele seceră, plugurile ară, în 
urma lor, atelajele transportă saci, 
paie, nutreţuri verzi. Se văd turme 
de oi, cirezi de bovine la păşune. 
Pretutindeni se descoperă privirii o 
activitate intensă.

Vizita secretarului general al parti
dului în unităţi ale agriculturii, în 
acest sezon de muncă, cînd se dă 
bătălia recoltei şi se hotăreşte nu 
în mai mică măsură bunul mers al 
lucrărilor de care depind recoltele da 
toamnă, creşterea şeptelului, urmă
reşte un scop bine precizat: cu
noaşterea la fata locului a condiţii
lor în care se desfăşoară campania 
agricolă de vară şi se pregăteşte pa
tul germinativ, ogorul, pentru cultu
rile din seria a doua.

Este ceea ce s-a realizat şi ieri în 
unităţile agricole vizitate în Cîmpia 
Bărăganului.

#
La şapte şi jumătate dimi

neaţa, elicopterul special la bor
dul căruia se află tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu, ceilalţi con
ducători de partid şi de stat care 
l-au însoţit în vizita prin unităţi 
agricole din judeţele Ialomiţa şi 
Iliov aterizează iu apropierea fer
mei de taurine a întreprinderii agri
cole de stat — Ograda, din judeţul 
Ialomiţa. Un mare număr de lucră
tori ai întreprinderii şi de ţărani coo
peratori aflaţi pe ogoare îl salută 
cu căldură pe secretarul general al 
partidului, manifestîndu-şi şi cu acest 
prilej dragostea fierbihte, recunoş
tinţa pentru activitatea neobosită pe 
care tovarăşul Nicolae Ceauşescu o 
depune în fruntea partidului şi sta
tului pentru înflorirea continuă a 
patriei, pentru bunăstarea întregului 
popor. Se scandează „Ceauşescu— 
P.C.R.*, „Ceauşescu şi poporul*, se 
dăruiesc flori. în întîmpinare au ve
nit tovarăşii Vasile Marin, prim- 
secretar al comitetului judeţean Ia
lomiţa al P.C.R., şi Ion Teşu şeful 
Departamentului agriculturii de stat 
din Ministerul Agriculturii, Indus
triei alimentare, Silviculturii şi Ape
lor.

Directorul întreprinderii, Constan
tin Gib, invită pe oaspeţi să viziteze 
ferma de selecţie pentru reproduce
rea vacilor de lapte, care numără 
circa 600 capete. Este un lot tînăr, 
aflat la prima fătare. Totuşi, dato
rită unor metode rationale de îngri
jire şi furajare, producţia de lapte 
a ajuns la 4 000 I, cu perspectiva de 
a creşte în curînd pînă la circa 
4 400 I. Animalele, vaci băltate, 
negru-alb din vestita rasă Holstein 
sínt frumos dezvoltate, adaptîndu-se 
bine condiţiilor din tara noastră. 
Gazdele informează că în prezent se 
află în construcţie alte două ferme 
asemănătoare, fiecare cu o capaci- 
tăte de 550 capete, care îşi vor în
cepe activitatea in toamna ̂  acestui 
an. De asemenea, încă două ferme 
de aceeaşi capacitate vor intra în 
funcţiune în anul următor la ferma 
Mărculeşti.

In timpul vizitei la unul din o- 
biectivele aflate în construcţie, se
cretarul general al partidului face 
observaţia că se folosesc în mod 
necorespunzător materialele, se con
sumă mult lemn şi recomandă con
ducătorilor întreprinderii, organelor 
judeţene de partid şi de stat să ia 
măsuri pentru amenajarea pe şan
tier a unor poligoane speciale pentru 
confecţionarea prefabricatelor din 
beton, precum şi a cărămidăriilor. 
Pentru grăbirea execuţiei lucrărilor 
este necesar ca şi îngrijitorii de a- 
n im ale să folosească timpul liber 
la diferite lucrări de construcţii.

Abordîndu-se în discuţiile cu 
specialiştii problema furajării raţio
nale a animalelor, reiese că zooteh- 
niştii de la Ograda, ca de altfel şi 
din alte ferme, se orientează aproa
pe exclusiv spre folosirea concentra
telor, fapt ce are ca rezultat un 
consum mare de nutreţuri scumpe 
şi deci ridicarea preţului de cost al 
producţiei. Se face observaţia că în 
toate ţările cu o zootehnie dezvol
tată, baza hrănirii animalelor o 
constituie păşunea. „Trebuie să în
ţelegem — subliniază secretarul ge
neral al partidului — că nu putem 
face zootehnie numai in grajd, őri
éit am înmulţi numărul îngrijito
rilor".

în continuare, se vizitează ferma 
de îngrăşare a porcilor, cu o capa
citate de aproximativ 15 000 capete, 
din care 1200 de scroafe. Anual, de 
aici se livrează mari cantităţi de 
carne atît pentru consumul popu
laţiei, cît şi pentru export. Fiind 
întrebaţi în legătură cu metodele 
folosite la îngrăşarea animalelor, 
specialiştii arată că pentru un kg 
de carne se folosesc în prezent cir
ca 3,9 kg furaje, faţă de 4,9 kg cit 
se consumau în anii trecuţi. Cu 
toate acestea, consumul este încă 
prea mare, mai ales la furajele con
centrate. Reiese ca b sarcină pen
tru specialişti să se preocupe într-o 
mai mare măsură de problema spo
ririi producţiei şi folosirii furajelor 
vegetale de mare randament — sfe
clă furajeră, dovleac, varză, pepeni 
furajeri — atît de eficiente în în
grăşarea porcilor.

In încheierea vizitei la cele două 
obiective ale întreprinderii de la 
Ograda, sínt aduse în discuţie şi 
alte măsuri ce se cer luate în ve
derea creşterii eficienţei economice 
a acestor unităţi.

Următorul popas se face la Mur- 
geanca, la ferma vegetală a acele
iaşi întreprinderi. Elicopterul ateri
zează între lanurile de porumb şi 
de grîu, care se întind pe aproxi
mativ 1000 ha. Şeful fermei ing. 
George Georgescu, invită pe tovară
şul Nicolae Ceauşescu, pe ceilalţi 
conducători de partid şi de stat, în 
lan. Porumbul este mare, viguros, 
i-a crescut spicul şi i-a dat mita 
sea. Specialiştii apreciază că pro 
ducţia va fi de peste 6 000 kg la 
ha, Calitatea lucrărilor de întreţi

nere, strădania lucrătorilor pentru 
obţinerea unor recolte tot mai bo
gate se bucură de o bine meritată 
preţuire. Mai mult porumb, înseam
nă mai multă carne, mai mult lap
te, mai multe păsări, mai multe ouă.

In lanurile de grîu de alături, re
coltarea e în toi,, eu aportul a 21 de 
combine. Pe cele 90 de ha recoltate 
în ultimele zile s-a obţinut o pro
ducţie medie la ha de 3 850 kg grîu. 
Văzîndu-se la faţa locului calitatea 
lucrărilor, specialiştilor li se- reco
mandă să acorde toată atenţia strîn- 
gerii în cele mai bune condiţii a 
cerealelor, evitîndu-se orice risipă. 
Dat fiind faptul că pe alocuri pă- 
ioasele sínt culcate din cauza ploi
lor abundente din ultimul timp şi 
a vîntului, se impune folosirea coa
sei sau a secerii pentru a se putea 
aduna întreaga recoltă. Oaspeţii se 
opresc la o combină cerealieră au
topropulsată, o maşină modernă 
produsă de industria noastră con
structoare de maşini care în recol
tarea păioaselor dovedeşte nu numai 
o mare productivitate ci şi o execu
ţie a  lucrării de inait nivel. Se ve
de limpede: recoltatul se desfăşoară 
în cele mai bune condiţii. Săptă- 
mîna aceasta, în timpul optim pla
nificat, secerişul va fi încheiat, 
griul va ajunge în hambare.

Pe cîmp domneşte o activitate fe
brilă. Alături de combine care se
ceră şi treieră, de maşini care string 
şi balotează paiele, se efectuează 
arături. Pămîntul are suficiente re
zerve de apă pentru a hrăni o nouă 
generaţie de plante. Timpul este 
favorabil pentru însămînţările din 
cultura a doua.

Nu însă toate culturile se prezin
tă bine. Un lan. de floarea-soarelui 
a avut de suferit de pe unna via
turilor puternice care au bîntuit în 
ultima vreme ceea ce va afecta 
producţia la această plantă de cul
tură. Situaţii asemănătoare pot fi 
întîlnite şi în alte locuri situate în 
zona de sud a Bărăganului. Un 
schimb de opinii cu specialiştii re
levă necesitatea realizării în viito
rul apropiat a unor perdele fores
tiere de protecţie, plopul repede 
crescător fiind specia cea mai indi
cată.

La Miloşeşti, o altă etapă a vizi
tei, coperatorii fac oaspeţilor ace
eaşi caldă, entuziastă primire. Se 
aflau pe cîmp la lucru sute de oa
meni, bărbaţi, femei, tineri. Intre- 
rupîndu-şi lucrul, ei fac roată în 
jurul secretarul general, aplaudă, 
îi dăruiesc flori proaspete, culese 
din cîmp.

— Cum merge treaba, tovarăşi? 
Se adresează cooperatorilor, se
cretarul general al partidului.

— Merge bine. Ne-am propus să 
obţinem recolte bogate şi am reu
şit. Avem un bun renume în pri
vinţa aceasta.

— Vă felicit, le spune tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu şi vă doresc noi 
succese în activitateta dv., multă 
sănătate şi fericire.

Se intră într-un lan de grîu, unde 
recoltatul este în plină desfăşurare. 
Se recomandă şi aici să se foloseas
că, unde este cazul, coasa şi secera, 
pentru strîngerea păioaselor culcate 
de ploi.

împrumutînd coasa cooperatorului 
Marin Florea, tovarăşul , Nicolae 
Ceauşescu coseşte cu îndemînare în 
lanul de grîu.

La gura unui sac plin, adus de 
pe una din combinele aflate la lu
cru, se analizează calitatea boabelor 
de grîu recoltate.

— Este un bob sănătos, afirmă 
specialiştii, cu greutate hectolitrică 
mare.

— Intr-adevăr, este o recoltă 
bună, apreciază tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu.

Apoi, adresîndu-se cooperatorilor, 
îe recomandă să se îngrijească pen
tru strîngerea la timp şi în cele mai 
bune condiţii a întregii recolte, să 
depună eforturi pentru însămîntarea 
plantelor din cultura a doua.

Survolînd din nou cîmpiile Bără
ganului, elicopterul aterizează la 
marginea şoselei Bucureşti—Călăraşi, 
între lanurile cooperativelor agri
cole de producţie din comuna Ileana 
şi satul Ştefăneşti, din judeţul Ilfov. 
Şl aici, sute şi sute de cooperatori 
aflaţi la munca cîmpulul au venit — 
lăsînd pentru cîteva momente se
cera, coasa, atelajul — în întîmpi- 
narea tovarăşului Nicolae Ceauşescu, 
a celorlalţi conducători de partid şi 
de stat Primul secretar al Comite
tului judeţean Ilfov al P.C.R.. 
Gbeorghe Necula, Invită pe oaspeţi 
în lanurile de grîu ale cooperatori
lor din Ştefăneşti. Preşedintele coo
perativei, Dumitru Profir, informează 
că, datorită hărniciei oamenilor, a 
executării ia timp şi în bune con
diţii a tuturor lucrărilor, recolta din 
acest an este bogată. La grîu, de

Tovarăşul Nicolae 'Ceauşescu, se
cretar general al Partidului Comu
nist Român, a primit miercuri du- 
pă-amiază, delegaţia Partidului Co
munist Francez condusă de tovară
şul Jacques Duclos, membru al Bi
roului Politic al Partidului Comu
nist Francez, care la invitaţia C.C. 
al P.C.R. face o vizită în ţara 
noastră.

Din delegaţie fac parte tovarăşii 
Jacques Denis şi Lucian Şeve, mem
bri ai Comitetului Central al Parti
dului Comunist Francez.

La primire au participat tovarăşii 
Paul Niculescu-Mizil, membru al 
Comitetului Executiv, al Prezidiu
lui Permanent, secretar al C.C. al 
P.C.R., Ghizela Vass şi Gheorghe 
Vasilichi, membri ai G-G. al P.G.R.*

exemplu, s-a obţinut pînă acum 
3 500 kg boabe la hectar, faţă de 
3 000 cît prevedeau sarcinile de plam 
Se face un scurt popas într-o porţiu
ne mai mare de grîu, care, fiind cul
cat din cauza ploilor, cooperatorii îl 
recoltau manual. Şi de astă-dată, se
cretarul general al partidului reco
mandă, ca îndată după strîngerea 
recoltei, după degajarea terenului, 
să se treacă Ia efectuarea lucrărilor 
pentru cea de-a doua cultură şl ca 
întreaga suprafaţă de teren să fia 
folosită după seceriş. PentTu aceasta, 
este necesar ca ţăranilor cooperatori 
să li se repartizeze loturi pe care sa 
le cultive cu fasole, ceapă, porumb.
■ Luîndu-şl rămas bun de Ia coope

ratorii din Ileana şi Ştefăneşti, to
varăşul Nicolae Ceauşescu îi feli
cită pentru rezultatele obţinute, le 
urează noi succese.

. . .  Printre specialiştii Institutului 
Üe cercetări pentru cereale şi plante 
tehnice de la Fundulea.

Pe parcursul anilor, colectivul' 
acestui institut a înscris în bilanţul 
muncii succese care relevă partici
parea tot mai activă a oamenilor de 
ştiinţă de aici la dezvoltarea agri
culturii din tara noastră. In prezent, 
institutul asigură în întregime nece
sarul de sămîntă super elită şi elită 
la cultura griului, orzului, al legu
minoaselor pentru boabe şi a plante
lor tehnice şi furajere. De aseme
nea, întreaga suprafaţă cultivată cu 
porumb, pe tară, se aprovizionează 
c.u sămîntă de hibrizi creaţi de in
stitutul de Ia Fundulea.

Elicopterul, la bordul căruia se 
aflau tovarăşul Nicolae Ceauşescu şi 
ceilalţi conducători de partid şi de 
stat, aterizează la marginea lanuri
lor experimentale ale institutului. 
Oaspeţii sínt aşteptaţi de tovarăşul 
Nicolae Giosan, preşedintele Acade
miei de Ştiinţe Agricole şi Silvice, 
Tiberiu Mureşan, directorul institu
tului, şi de un mare număr de spe
cialişti.

Se vizitează cîmpul experimental 
pentru producerea hibrizilor simpli 
de floarea-soarelui care sínt net su
periori soiurilor cultivate pînă acum 
atît din punct de vedere al produc
tivităţii la hectar, cît şi al conţinu
tului în ulei al seminţelor. Cu hi
brizii superiori realizaţi la Fundu
lea se vor cultiva în 1972 circa 
10 000—12 000 de hectare cu floarea 
soarelui. Pentru anul 1973 se pre
vede asigurarea întregului necesar 
de asemenea sămîntă hibridă.

Se vizitează în continuare cîmpu» 
rile de producerea seminţelor în cul
tura mare. Gazdele prezintă mai în- 
tîi un lan de soia unde se pune îrt 
evidenţă productivitatea a două noi 
soiuri realizate de specialişti şi anu
me „Violeta" şl „Flora" care depă
şesc producţia soiurilor importate. 
Se trece apoi pe lingă o tarla de 
grîu, unde, de asemenea, specialiştii 
institutului informează asupra reali
zării unui hibrid superior denumit

„Dacia", care s-a dovedit deosebit 
de productiv.

In încheierea vizitei, între oas
peţi şi gazde are loc o discuţie cu 
privire la modul în care se aplică 
rezultatele muncii de cercetare în’ 
unităţile agricole din ţara noastră. 
Tovarăşul Nicolae Ceauşescu reco
mandă specialiştilor să extindă co
operarea directă cu specialiştii diri 
unităţile agricole, în vederea reali
zării celor mai productive soiuri de 
cereale şi plante tehnice. Se accen
tuează şi asupra necesităţii ca cer
cetătorii să extindă relaţiile lor de 
colaborare pe plan extern.

Vizita de lucru a tovarăşului 
Nicolae Ceauşescu în unităţi agri
cole din judeţele Ialomiţa şi Ilfov 
a prilejuit, acum în toi de campa
nie de recoltare, un amplu şi fruc
tuos dialog cu luorătorii de pe o- 
goare, cu specialiştii din cooperativele 
agricole şi din întreprinderile de stat 
asupra principalelor probleme ce se 
cer rezolvate pentru strîngerea la 
timp şi în cele mai bune condiţii a 
cerealelor, pentru creşterea produc
ţiei şi a productivităţii în zootehnie.

Pretutindeni, în unităţile vizitate, 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu, ceilal
ţi conducători de partid şi de stat 
au fost primiţi cu bucurie şi calda 
ospitalitate, cu dragoste, de ţăranii 
cooperatori, de lucrători din agri
cultură care şi-au exprimat şi cu 
acest prilej hotărârea lor, ca alături 
de toţi ceilalţi oameni ai muncii 
din patria noastră să contribuie cu 
toate puterile la înfăptuirea cu suc
ces a sarcinilor economic» din acest 
an, din întregul plan cincinal pen
tru continua înflorire a României 
socialiste.

NICOLAE POPESCU-BOGDANEŞTI 
MIRCEA S. ION ESC U

Dumitru Ghişe, membru supleant 
al C.C. al P.C.R.

In cadrul convorbirilor care au 
avut loc cu acest prilej, s-au efec
tuat o informare reciprocă asupra 
situaţiei din cele două ţări, asupra 
activităţii P.C.R şi P.C.F. şi un 
schimb de păreri cu privire la miş
carea comunistă şi muncitorească, 
situaţia internaţională şi lupta for
ţelor antiimperialiste.

Intîlnirea s-a desfăşurat într-o at
mosferă sinceră, tovărăşească. Ea a 
evidenţiat dorinţa ambelor partide 
de a dezvolta colaborarea dintre 
ele în interesul relaţiilor dintre 
cele două ţări şi popoare, al cauzei 
păcii şi securităţii în Europa şi in 
întreaga lume, al luptei contra im
perialismului, pentru democraţie şi 
socialism,

Primirea de către tovarăşul 
NICOLAE CE

a delegaţiei
Partidului Comunist Francez
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Teatrul de păpuşi 
Sibiu

în  R.D. Germană
' Dînd curs Invitaţiei primite 
din partea Teatrului de păpuşi 
din Gera (R.D. Germană), Tea
trul de păpuşi „Licurici“ din 
Sibiu a pregătit un turneu în 
ţara prietenă, cu cîteva din 
spectacolele sale mai interesan
te. Colectivul sibian, condus de 
prof. Maria Fanache, preşedin
te al Comitetului judeţean de 
cultură şi artă, care va pleca 
ulterior, a părăsit, ieri dimi
neaţă Sibiul, cu autobuzul. Din 
delegaţie fac partes Nicolae Ro- 
deanu, directorul teatrului, Ion 
Hîndoreanu, regizor, Lia An
dree, Maria Strelciuc, Lili 
Kraus, Emilia Ivănuş, Elena 
Cberegi, Viorel Oancea şi Petre 
Baroncea, artişti minuitori, pre
cum şi tehnicienii Dumitru No
vac şi Teodor Bozan.

In Republica Democrată Ger
mană, artiştii sibieni vor pre
zenta un program de Î6 specta
cole In centre din apropierea 
Dresdei, precum şi la taberele

şcolare din regiune, turneul 
debutînd in ziua de 12 Iulie in 
Gera.

Alternativ, In cadrul turneu
lui se vor prezenta piesele Că
ţeluşul albastru de Iurban 
Gyula şl Pui de om de Victor 
Eftimiu, in scenografia lui Fe- 
bus Viorel Ştefănescu şi, res
pectiv, Lidia Schuster. Păpu
şile pentru spectacole sínt lu
crate de Lidia Schuster, iar re
gia aparţine lui Ion Hîndorea
nu. Spectacolul Pui de om se 
joacă pe muzica lui Doru Con- 
stantiniu.

Colectivul teatrului de păpuşi 
sibian, acordind o atenţie deo
sebită calităţii spectacolelor din 
acest turneu de valoare s-a 
pregătit cu multă seriozitate 
pentru a reprezenta cu cinste 
arta păpuşerească din judeţul 
nostru, pe măsura prestigiului 
de care se bucură mesagerii 
artei româneşti peste hotare.

Concurs de subiecte 
cinematografice

în condiţiile sporirii produc
ţiei cinematografice naţionale, 
pini la 25 filme anual, încă 
din anul 1972, şi In dorinţa de 
a promova un număr cît mai 
mare de filme inspirate din 
realităţile de astăzi ale patriei 
noastre, care să evoce în ima
gini vii, emoţionante, aspecte 
ale vieţii şl muncii constructo
rilor socialismului, Studioul 
cinematografic „Bucureşti“ lan
sează un concurs de scenarii 
cinematografice pentru filme de 
lung metraj.

Competiţia este deschisă tu
turor iubitorilor filmului româ
nesc, profesionişti şi neprofe- 
sionişti. Studioul aşteaptă sce
narii cu un bogat conţinut edu
cativ, mobilizator, izvorîte din- 
tr-o tematică de mare diversi
tate! noile relaţii social-politice 
caracteristice societăţii noastre, 
procesul de formare a conştiin
ţei socialiste, lupta Împotriva 
mentalităţilor retrograde, a 
inerţiei şi a rutinei, afirmarea

lui, aspectele variate ale vieţii 
din uzine, de pe şantiere, de la 
sate, din şcoli şi facultăţi, din 
familie, problematica specifică 
a tineretului şi copiilor, În
treaga activitate de desăvîrşire 
a construcţiei socialiste, sub 
îndrumarea Partidului Comu
nist Român, astfel încît, în an
samblu, filmele de actualitate 
ale Studioului cinematografic 
„Bucureşti“ să ofere o imagine 
grăitoare a dinamicii societăţii 
noastre, a spiritului viu, activ 
care caracterizează mersul ei 
ascendent.

Scenariile vor fi prezentate 
in 50—60 de pagini dactilogra
fiate, care vor fi expediate 
pînă la data de 15 septembrie 
1971, pe adresa: Studioul cine
matografic „Bucureşti“, , Piaţa 
Scînteii nr. 1, sector 1, cu men
ţiunea „Pentru concurs“.

Juriul, constituit din specia
lişti, va decerna celor mai va
loroase lucrări prezentate ur
mătoarele premilipersonalităţii creatoare a omu-

— 1 PREMIU I IN VALOARE DE 20 000 LEI;
— 2 PREMII II IN VALOARE DE 15 000 LEI;
— 3 PREMII III IN VALOARE DE 10 000 LEI;
— 6 MENŢIUNI IN VALOARE DE 5 000 LEI.

Manuscrisele vor fl nesemDe asemenea, Studioul va 
putea achiziţiona _ — la reco
mandarea juriului — şl alte 
scenarii interesante, apte de a 
constitui baza unor proiecte de 
film, chiar dacă ele nu au fost 
premiate.

nate şi însoţite de un motto. 
Acelaşi motto va figura pe un 
plic închis în interiorul căruia 
vor fi scrise numele şi adresa 
autorului.

Noutăti utilitare
! •  In curîmd, In cadrul coope
rativei „Munca manuală“ din 
municipiul Sibiu va lua fiinţă 
o nouă activitate în domeniul 
prestărilor de servicii. Prin u- 
nitatea de lenjerie din strada 
N. Bălcescu, 42 se vor executa 
la comandă corsete şi alte arti
cole de lenjerie pentru femei, 
la un nivel calitativ superior.

•  Secţia de prelucrări mase 
plastice din cadrul cooperativei 
de producţie meşteşugăreşti 
„Medieşana“, produce pentru 
consumatori o gamă variată de 
veioze, vaze pentru flori, di
verse bibelouri din material 
plastic, precum şi 5 modele noi de 
poşete şi genţi din P.V.C. ex

pandat şi lac In diferite culori 
pentru femei. Tot pentru de
servirea publicului larg, în ca
drul aceleiaşi cooperative a 
luat fiinţă o nouă activitate de 
prestări servicii la domiciliu 
(îngrijirea copiilor, călcat, spă
lat, curăţenie).

•  Recent s-a dat în folosinţă 
noul complîx de deservire a 
populaţiei din strada Şoseaua 
Sibiului, din Mediaş, alcătuit 
din unităţile de coafură, frize
rie şi ceasornicărie. De aseme
nea, locuitorii cartierului vor 
beneficia de un nou centru de 
primire pentru curăţat, spălat şi 
vopsit îmbrăcăminte şi lenjerie, 
deschis pe aceeaşi stradă.

Moment de la înmînarea diplomelor la festivitatea de închidere a celui de-al III-lea Festi
val republican al cinecluburilor pioniereşti, cu participare internaţională, în sala festivă a

Casei armatei din Sibiu
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Patru şuri 
distruse de flăcări

S-a întîmplat la Ruja, locali
tate aparţinătoare oraşului 
Agnita. Intr-una din seri, după 
ce s-au liniştit zgomotele satu
lui, a izbucnit incendiul la o 
şură. In apropierea ei se aflau 
încă trei şuri. S-a produs un 
incendiu spectaculos, dar şi pă
gubitor. Toate cele 4 şuri au 
ars pînă în temelii. Noroc că 
între ele şi restul satului era 
un loc viran, altfel se putea 
extinde incendiul. Forţele lo
cale şi pompierii din Agnita, 
cu toate eforturile depuse, 
n-au putut stăvili flăcările dis
trugătoare. Vinovatul? N-a pu
tut fi stabilit cu toată certitu
dinea, dar un lucru e sigur; se 
ascunde sub masca neglijenţei.

Chioşc închis
în apropierea autohaltei, In

tr-un loc de aglomeraţie ur-

Sport... Sport... Sport... Sport
Natafie

Campionate şi pregătiri
Desfăşurarea fazei locale a 

campionatului republican de 
sărituri in apă nu a produs 
surprize, favoriţii cîştigind de
taşat, în proba de trambulină 
de 1 m. Iată clasamentele!

în .
com petiţiile  

europene 
de fotbal

Geneva 7 (Agerpres). — La 
Geneva a avut loc tragerea la 
sorţi a meciurilor primului tur 
al competiţiilor europene de 
fotbal.

In „Cupa campionilor euro
peni“, echipa Dinamo Bucureşti 
va întîlni formaţia cehoslovacă 
Spartak Trnava, iar în „Cupa 
Cupelor“, Steaua Bucureşti va 
juca împotriva învingătoarei 
meciului preliminar dintre e- 
chipele Fram Reykjavik (Islan
da)—Hibernian La Valetta (Mal
ta).

Cele două echipe româneşti 
participante la „Cupa U.E.F.A.“, 
formaţiile Rapid Bucureşti şi 
U.T. Arad vor avea ca adver
sare In primul tur pe F.C. Na
poli (grupa a 5-a) şi respectiv 
pe Austria Salzburg (grupa a 
6-a).

Primele tururi programează 
o serie de partide interesante 
cai „Cupa campionilor euro
peni": Olympique Marsilia— 
Gornik Zabrze; Galatasaray Is
tanbul—1Ţ.S.K.A. Moscova; Ajax 
Amsterdam—Dynamo Dresda; 
„Cupa Cupelor": Olympiakos 
Pireu—Dinamo Moscova; Ren
nes—Glasgow Rangers; „Cupa 
U.E.F.A.“: St. Etienne—F.C.
Köln; Setubal—Nîmes; Fener- 
bahce Istanbul—Ferencváros Bu
dapesta; Chemie Halle—P.S.V. 
Eindhoven.

In toate cele trei competiţii, 
meciurile primului tur se vor 
disputa la 15 septembrie (turul) 
şi 29 septembrie (returul).

II
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•  Se împlinesc 3 ani de 

!a moartea scriitorului Petre 
Pandrea, remarcabil om de 
litere, jurist, filozof şi lup
tător antifascist (n. 26. VI, 
1904).

•  149 de ani de ia moartea 
poetului englez P. Ii. Shelley 
(n. 4. VIII. 1792).

•  1930 — A murit Gustav 
Weigand, filolog, autorul u- 
nor studii asupra limbii ro
mâne.

20,30); TINERETULUI! Tudor, 
seriile t şi II (orele 10,00; 14,00; 
17,00 şi 20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL! Prin
tre colinele verzi (orele 9,00; 
11,15; 14,00) 16,30; 19,00; 21,15); 
TINERETULUI! Mihai Viteazul, 
seriile I şi II (orele 10,00; 15,00; 
19,00); UNIREA; Bătălie pentru 
Şanhai (orele 10,00; 16,00; 18,00 
şi 20,00).

CISNADIE; POPULAR; Ma- 
gazinul de pe strada mare (orele 
11,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu 

comunică: Vreme frumoasă şi 
călduroasă cu cerul mai mult 
senin. Vîntul va sufla slab din 
sectorul sud-estic. Temperatura 
va fi ridicată. Minimele vor fi 
cuprinse între 13 şi 16 grade, 
iar maximele vor oscila între 
26 şi 29 grade.

CINEMA
SIBIU: PACEA! StfnetUÎ mu- 

«icii (orele 9,00; 12,30; 16,30; 
20,00)1 ARTAi începutul (orele 
10,00; 12,00; J4,30ţ 10,30; 18,30;

Juniori marl I. A. Ggvozdea
(Şc. sp. Sibiu), 394,40, campion 
judeţean (elevul prof. N. Hat- 
zack se află în sensibil progres), 
2. G. Binder, 3. A. Greff (Inde
pendenţa).

Juniori mici: 1. Gerhard Fa- 
bich (Şc. sp. Sibiu), 367,00 p — 
campion judeţean — (serioase 
opţiuni pentru titlul republi
can), 2. I. Lomnăşaa, 3. D. 
Schnabel.

Junioare mari: I. Liliana Po- 
pescu (Şc. sp. Sibiu) — 226,50
— campioană judeţeană.

Junioare mici: 1. Angela Po-
pescu (Şc. sp. Sibiu), 314,80 — 
campioană judeţeană, 2. Ruxan- 
dra Hociotă, 3. Maria Velţaa.

Ion Ganea (Independenţa Si
biu) este cîştigătorul concursu
lui internaţional de la Desenice
— Iugoslavia (Memorialul 
„Branco Ziherla"), proba de să
rituri de la 10 m.

•  înotătorii de la Şcoala 
sportivă îşi continuă pregătirea 
pentru campionatele de copii şl 
juniori, participînd la 23 antre
namente zilnice, la bazinul aco
perit. După cum se cunoaşte, 
campionatele republicane vor 
avea loo în bazinele descoperite 
de 50 m din Reşiţa şi Bucureşti.

In ciuda condiţiilor de pre
gătire, care li dezavantajează, 
sibienil Înregistrează, In con
cursurile de verificare de la 
capătul mlniciclurilor, perfor
manţe excelente care vor putea 
fi confirmate în finalele ce se 
apropie.

N. DEMBIŢCHI

A t l e ) i s m  JUNIORII 
SIBIENI CONFIRMĂ

Săptămlna trecută s-au des
făşurat la Bucureşti finalele 
campionatului republican de 
juniori Atleţii sibieni au con
firmat ascendentul valoric reu
şind clteva performanţe deose
bite.

Adrian Dinu a tranşat In fa
voarea sa disputa săritorilor cu 
prăjina depăşindu-1 net pe re
cordmanul C. Anton. Rezultatul 
(4,60 m) cu care a cîştigat si- 
bianul, reprezintă o performanţă 
muncită şi mai ales bine pla
nificată. în contrast, recordma
nul a părut obosit şi ieşit din 
formă.

Un alt sibian, Ştefan Bokor, 
a luat opţiuni serioase pentru 
lotul de juniori, clasîndu-se pe 
locul III la triplu salt (14,81). 
Performanţa sa (ca loc) stă sub 
semnul întrebării, dat fiind fap

tul că el a condus Înaintea ul
timei sărituri, dar unele măsu
rători dubioase (!) l-au frustrat 
de un loc mai bun.

Alte rezultate ale sibienilort 
L. Roşianu — loo IV la lungi
me (5,47); Marioara Oancea — 
loc IV la greutate cu 11,47 m 
(practică atletismul doar de 6 
luni), T. Popovici — loa V la 
prăjină (3,80), Relu Suceveanu 
— 58,4 în serii la 400 m gar
duri, Hans Lederer — 11,1 la 
100 m plat şi Anamaria Mun- 
teanu — loc 7 la 1500 m plat 
(5,35.,0).

Amintind numele antrenorilor 
G. Arendt (C.S.M. Sibiu), R. 
Wagner şi Ion Ciocănescu (Şc. 
sp. Sibiu) ne exprimăm con
vingerea că atleţii sibieni vor 
avea, In continuare, o compor
tare bună.

O p er fo rm a n ţă  p ro m iţă to a re

Echipa Şcolii generale nr. 18 
-  locul trei pe ţară

Recent, In Capitală s-a desfă
şurat faza finală la tetratlon 
(60 m plat; săritura în Înălţi
me; săritura în lungime şi a- 
runcarea mingii de oină), re
zervată şcolilor generale. Com
petiţia a reunit cele mai bune 
12 echipe din ţară care au rea
lizat punctajul necesar la fa
zele de zonă. Sibiul a fost re
prezentat de echipa Şcolii ge
nerale nr. 18.

Cu o bună comportare — fie
care component reuşind, la toa
te probele, recorduri personale 
— echipa şcolii sibiene a ocu
pat locul III In clasamentul ge
neral, cu 2 353 puncte.

Echipa a fost compusă din: 
Georgeta Oprean, Mariana Io- 
nescu, Vanda Blotor, Carmen 
Florea, Tatiana Tomodan, Mi- 
rela Cătănescu, Doru Muscă, 
Gerhard Hubner, Dieter Zackel, 
Nicolae Halmaghi, Adrian Ro
man şi Gabriel Andrei.

O menţiune specială pentru 
Gerhard Hubner (14 ani), cîşti
gătorul săriturii în lungime — 
5,77 m şi Vanda Blotor (14 ani), 
ambii ocupanţi ai locului 4 In 
clasamentul general individual 
şi, totodată, selecţionaţi In echi
pa naţională pentru competiţii 
internaţionale.

bană, se află un chioşo la care 
călătorii şi localnicii puteau 
găsi răcoritoare, îngheţată, dul
ciuri etc. Din păcate, populaţia 
n-a mai putut beneficia şi In 
actualul sezon de utila pre
zenţă a acestui chioşc. De ce? 
E Închis. Vînzătorii ambulanţi 
de legume sínt singurii care 
profită: şi-au plasat marfa la 
capătul podului, într-un vad 
comercial bun. Oare cei răs
punzători pot prevedea atît de 
bine timpul Incit toată vara nu 
vom avea nevoie de redeschi
derea acestui chioşc?

Firme şi... firme
La aspectul modern al unei 

artere de circulaţie, al unui 
oraş, îşi aduc contribuţia, în 
mare măsură, şi firmele, recla
mele, anunţurile de orice fel. 
Oraşul de pe Hîrtibaciu îşi tn- 
tîmpjnă vizitatorii cu două pa
nouri elegante, moderne, bine 
luminate pe timpul nopţii. Pă- 
trunzînd în oraş, rămîi impre
sionat de aspectul modern, în
grijit al arterei principale. Nu 
demult, grădinarii au realizat 
cu mare măiestrie două vase 
mari din pămint, ornamentate 
cu fiori, creînd în centrul ora
şului o ambianţă estetică. Două 
unităţi comerciale mai noi, ma
gazinul I.A.S. şi „Patiseria“, 
fac o impresie deosebit de plă
cută. Exemplele pozitive ar pu
tea continua.

Din păcate mal slnt firme 
murdare, care au noroo doar 
de eîte o ploaie mai puternică! 
agenţia „Loto-pronosport“, co
fetăria . . .  Bizară e firma de 
pe o poartă situată pe str. 23 
August: cooperativa „înainte“ — 
Pietre funerare.

O dorinţă 
mai veche

Cu prilejul şedinţelor asocia
ţiilor de locatari, agniţenii şi-au 
exprimat nu o dată dorinţa de 
a se înfiinţa un atelier de mici 
reparaţii, cu oameni pricepuţi, 
la care să poţi apela cînd se 
iveşte vreo defecţiune la insta
laţiile sanitare şi unde să se 
ascută cuţite, foarfeci ş. a. 
Cîndva, nu prea demult, a 
existat aşa ceva la Agnita, dar 
nu mai este.

Fiind vorba de prestări de 
servicii către populaţie, oame
nii rămini totuşi optimişti!. . ,

Z"n*— prin oraş
Nu e o glumă I Am remarcat 

în ultimul timp eforturile edi
lilor agniţeni pentru împrospă
tarea culorilor la faţadele clă
dirilor centrale. A apărut apoi 
cite un „Z“ misterios pe o bună 
parte din clădirile situate pe 
str. 23 August. „Z“ îşi făcea 
simţită prezenţa. Nu s-a limi
tat doar la atit, ci a tras şi 
unele linii pe numeroase clă
diri. Ceea ce ar fi de dorit: să 
nu se mai repete, iar opinia 
publică să-şi exercite mai ho- 
tărît influenţa.

Cetăţenii au şters o mare 
parte din semnele. . .  decora
tive. „O ştire", de ultimă oră, 
ne face cunoscut faptul că „Z* 
a reapărut. Cică acum „ope
rează“ prin cimitir. Să fie 
adevărat?

I. CODRIN

S333333333333333333333333333333333333333333333Í

Miliţia şi o rganele
jud ic iare  ne in fo rm ează

DUMBRĂVENI: 7 NOIEM
BRIE: King Kong, evadează
(orele 18,00 şi 20,00).

OCNA SIBIULUI: Hei, tu! 
(orele 18,00 şi 20,00).

COPŞA MICA: POPULARI 40 
de minute pină în zori (orele
17.00 şi 19,00).

I5AZNA-BÄI: Haiducii (orele
17.00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AU- 
GUSTi B. D. intră în acţiune
(orele 18,30 şi 20,30).

•  Ion Radu, încasator de ta
xe, angajat la I.C.S., a fost re
ţinut de organele de miliţie 
pentru cercetări. S-a constatat

TELEVIZIUNE
17.30 Deschiderea emisiunii. 

Emisiune în limba maghia
ră.

18.30 La volan. Emisiune pen
tru conducătorii auto.

18.50 Timp şi anotimp In agri
cultură.

19,15 Publicitate.
19,20 1001 de seri.
19.30 Telejurnalul de seară. 

Sport.
20.10 15 minute despre sănătatea 

dv. Măsuri de igienă şi 
profilaxie in sezonul cald.

20,25 Aveţi cuvîntul. Anchetă 
lunară organizată de re
dacţia pentru tineret. In
tre şcoală şi uzină — an
chetă la Uzinele de strun
guri şi Grupul şcolar pro
fesional Arad.

21.10 Antologia umorului.
21,45 Cadran internaţional.
22.30 Interpretul săptămînii. 

Maria Ciobanu.
22.50 Telejurnalul de noapti
23,00 închiderea emisiunii.

MUZEE

Cadru dia «Imul 40 DE MINUTE PINA ÎN ZORI

Muzeul Brukentha] cu expozi
ţiile sale permanente de artă, 
artă populară, galeria de artă 
şi saloanele baroc, arheologie 
şi istorie; Muzeul tehnicii 
populare din Dumbrava Sibiu
lui. Vizitarea se poate face zil
nic intre orele 10 si 18.

că el a delapidat suma de 
22 721,75 lei. Cum opera? Pre
zenta facturile ca neonorate de 
către cetăţenii de la care, de 
fapt, primea banii cuveniţi. Zil
nic îşi însuşea 200—300 lei, bani 
pe care îi consuma cu prietenii, 
pe băutură sau la loz în plic. 
Delapidarea a fost facilitată, 
bineînţeles, de lipsa unui con
trol riguros.

•  Marcel Luca, un tînăr de 
18 ani, din Sibiu, str. "Gh. A- 
sachi 75, a fost arestat. Intr-o 
noapte a pătruns într-o locuin
ţă, de unde a furat mai multe 
obiecte. La „activul“ său, M. L. 
mal are şi opt furturi de. . .  
găini, unul de cauciucuri pentru 
tractor. De reţinut este şi fap
tul că familia poartă o serioasă 
răspundere pentru actele lui 
Marcel Luca. Tînărul fusese a- 
lungat de părinţi.

•  Cu două zile In urmă, în 
Sibiu a avut loc un accident de 
circulaţie. R. M. circula cu bi
cicleta. Cînd să treacă de pe 
str. Lenin spre Calea Dumbră
vii, a fost lovit de un autotu
rism. Vinovat se face conducă
torul auto, Gheorghe Babă, din 
Sibiu, str. Dealului, nr. 5, care 
nu s-a asigurat înainte de a 
vira.

•  Ion Telea era gestionar la 
Depozitul intermediar de lemne 
din Cisnădie. Profitînd de o 
greşeală a predecesorului său, 
a pus mina pe un bonier vechi. 
L-a folosit la . . .  obţinerea u- 
nor sume de bani din vlnzarea 
lemnelor, sume pe care şi le 
însuşea. Prejudiciul a fost de 
4 496 lei. In sarcina lui s-a mai 
reţinut şi întocmirea de acte 
false. Pentru faptele sale a fost 
condamnat la 2 ani şi două luni 
de inchispare.

M. N.

Curier juridic
NICOLAE FRIŞCA — satul 

Şoroştin, comuna Şeica Mică. 
Intrucît la 1 iulie a. c. aveţi
împlinite 11 luni vechime ne
întreruptă în muncă de la an
gajarea în 1970 la C.I.L. Blaj, 
de unde aţi trecut prin tran
sfer la U.M.M.N. Copşa Mică, 
puteţi fi programat, începînd 
cu această dată, să efectuaţi 
concediul de odihnă în oricare 
iuhă din acest an (pînă în de
cembrie 1971), prin înţelegere 
cu unitatea şi sindicatul. La 
vechimea de 10 ani în cîmpul 
muncii vi se cuvin 17 zile con
cediu anual de odihnă. La acest 
concediu se mai adaugă un su
pliment de 3—6 zile dacă lo
cul dv. de muncă este prevăzut 
cu spor de concediu în tabela 
anexă la H.C.M. 1149/1968. Pen
tru cele 6 luni de zile pres
tate în anul calendaristic 1970, 
după angajare, trebuie să vi se 
acorde concediul cuvenit cores
punzător unei jumătăţi de an, 
cumulat cu cel de pe anul cu
rent sau separat, conform art. 
12 pct. 5 din Legea 26/1967.

GAVRILA COSMA — Tăi- 
rnaciu, bloc 19. Intrucît sînteţi 
ucenic la locul de muncă, nu 
aveţi dreptul la plata abona
mentului pentru navetă. Drep
turile băneşti pentru ucenicii 
din primul an sínt plătite pen
tru orele de practică în pro
ducţie şi diferă de Ia caz la 
caz în funcţie de timpul lucrat, 
plata nefiind totdeauna egală. 
Haine de protecţie se acordă 
numai la locurile de muncă 
prevăzute în normativ.

NICOLAE TRIFU — Tălma- 
ciu, str. 23 August nr. 253. Po
trivit art. 6 şi anexa 2, pct. 1, 
lit. b din Decretul 285/1960, an
gajaţii care realizează venituri

!
impozabile mal mari de 600 lei 
anual din meserii, nu benefi
ciază de alocaţia de stat pentru 
copii. După cum ne informaţi, 
intraţi în această categorie.

G. DULĂU — uzina „Carbo- 
sin" Copşa Mică. Extinderea 
dreptului la alocaţia de stat 
pentru copii de la vîrsta de 14. 
la 16 ani încă nu a fost pusă 
în aplicare şl actul normativ 
de reglementare nu a apărut.

GEORGE DAN 
consilier juridici

Cores
pondenţa

DUMITRU D. „Sint un băiat 
fără părinţi şi aş dori, dacă 
s-ar putea, să găsesc o familie 
care m-ar putea înfia, că sin- 
gur-singurel este greu să mă 
descuro în viaţă. Am 19 ani, 
sínt de profesie mecanic agri
col . . .  Dar sínt nevoit să ape
lez la un ziar căci omul îşi 
încearcă norocul. Nu-i de ajuns 
că mă pot întreţine şi îmi prac
tic meseria, dar aş vrea să am 
un rost în viaţă, să nu fiu cre
zut un vagabond, cum de fapt 
se şi crede. Pe scurt publicaţi: 
D. D. caută o familie care simte 
dorinţa (sic!) unui băiat, In 
vîrstă de 19 ani şl (care) nu 
mai vrea să trăiască fără nici 
un rost în viaţă, fără să simtă 
căldura unui cămin“.

Dragă Dumitre, apelul tău nu 
poate fi tratat doar cu un su> 
rîs mai mult ori mai puţin iro
nic, deşi. . .  Da, „deşi" pentru 
că lectura micii tale epistole 
lasă Ioc unui asemenea. . .  zim- 
bet. Ai 19 ani, ai o meserie 
frumoasă, dar te-a încolţit sin
gurătatea, te supără „gura lu
mii“. Ai vrea să ai un rost in 
viaţă. Dar, dragul meu, ai un 
rost în viaţă! Nu, nu vrem să 
supralicităm spunînd că munca, 
meseria aleasă, datoria socială 
împlinită sínt totul. Nu, viaţa 
nu-i atit de simplistă, nu se 
poate circumscrie viaţa unui 
om doar între aceste trebuinţe. 
Am minimaliza teribil, am vul
gariza teribiL Doreşti căldura 
unui cămin, un „rost întreg" 
care să permită spusa că te-ai 
realizat integral.

Ceea ce ne miră enorm o 
singurătatea ta. Iarăşi aş fi 
puţin simplist întrebînd: Cum 
poate fi cineva singur în iure
şul acesta de viaţă gîlgîitoare, 
intr-o comună cu zeci de tineri 
şi tinere (da, şi tinere) într-un 
oraş! cu sute de oameni in 
preajmă, cu o organizaţie de 
tineret care trebuie să meargă 
pînă Ia înţelegerea trebuinţelor 
intime ale tinerilor? Cum? 
Cum? Cum? Şi, totuşi, ştiu, o 
posibil. încă nu se găseşte în toa
te locurile, în toate cazurile calea 
spre inima omuiui, calea spre 
sufletul tinărului. Atunci, ce-ar 
urma? Da. Eşti matur, eşti 
bărbat! poţi gîndi la o familie 
chiar altfel, că fete. . .  Poţi 
să-ţi măreşti aria preocupări
lor, pentru că e-atîta Ioc şi sint 
atîtea de văzut, de cunoscut, 
de ştiut. Dar, oricum, poate ti
nerii noştri cititori vor putea 
să-ţi dea un sfat şi ei, poate că 
unii dintre ei îţi vor împărtăşi 
experienţe similare. Poate, chiar 
ceea ce zici tu . . .  Uite, lansăm 
invitaţia Cine vrea să-l ajute 
pe Dumitru?

ANTON BANYAI, Sibiu, str. 
Lupeni 17. Am primit plicul 
dv. de . . .  1 iulie. Dacă ar fi 
fost de 1 aprilie, mai „înţele
geam“ ce e cu hîrtia goală. 
Ori, o fi vorba de nişte tre
buri . . .  suspecte — cerneală 
simpatică ori altele? Ori, pur 
şi simplu aţi inversat hîrtiile? 
Oricum, credem că aveaţi să ne 
spuneţi ceva. Deci, puteţi să ne 
mal trimiteţi un plic şl o scri
soare. Nu doar . . .  enigme albe.

E. ARDEIEANU, Sibiu, Hi
podrom, bl. 10. Vă cităm din 
răspunsul Consiliului popular 
municipal: „Din verificările fă
cute pe teren rezultă că cele 
sesizate („nu avem apă pota
bilă la nivelele 3 şi 4“) sint 
parţial adevărate. Lipsa apel 
potabile la nivelele 3 şi 4 se 
datoreşte presiunii (sic!) scă
zute pe conductă creiată (sic!) 
de secţiunea redusă a conduc
tei şi înmulţirea numărului de 
consumatori. Pentru remedierea 
acestei deficienţe, în cursul 
anului 1971 se execută o sta
ţie de hidrofor care va asigura 
presiunea optimă a apei“.

Deci, ştiţi că sesizarea e 
parţial... (cum adică, parţial, 
nici noi nu prea ştim, dar a- 
ceasta e formula) ştiţi şi cauza 
care face ca apa să nu urce, 
ştiţi şi despre hidrofor aşa 
că. . .

EXP.

Asociaţia crescătorilor 
de păsări şi animale mici
COLECTEAZĂ

iepuri de casă, peste 2 kg/buc., Ia preţul 
12,50 lei/kg.
Colectarea se face în ziua de 8 iulie a. c., 
tre orele 8— 18 şi în ziua de 9 iulie între 
orele 8— 12, la sediul fermei din str. Dru
mul Ocnei (O.R.A.C.A.).

în-

Mica
VlND casă Sibiu, str. Negol sau schimb cu Bucureşti. Informaţii Hans 
Teutsch, str. Cibinnlui 5, orele 8—10 şi 17—19.

VÎND motocicletă CZ 125 cm3. Sibiu, str. Zidului 1 (lîngă Piaţa Cibin).

MEDITEZ convenabil matematică, orice nivel. Sibiu, telefon 1 21 85 după 
ora 16. v
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Perfidia lăudăroşeniei
.Caracter de lucru* — această 

calificare a devenit de acum o 
expresie consacrată atribuită di
feritelor manifestări şi dezbateri
lor din unele şedinţe In care, 
prin confruntarea părerilor, prin 
valoarea soluţiilor oferite, criti
carea neajunsurilor şi dezvăluirea 
lor deschisă, curajoasă, fără me
najamente, se conturează un pro
gram concret, Judicios de activi
tate menit să asigure progresul 
intr-un loc sau altul de muncă. 
Dar tot aşa este de acceptat că 
se mai găsesc încă — şi din pă
cate nu puţine — manifestări şi 
şedinţe despre care nu s-ar putea 
spune, pe drept, că au avut ca
racter de lucru. Faptul In sine 
denotă In ultimă instanţă un vi
ciu In concepţia autorilor, a ini
ţiatorilor acestor manifestări, o 
neînţelegere a menirii pe care 
trebuie s-o aibă aceste tribune 
ale muncii şi glndirii colective.

Am asistat deunăzi la procesul 
de elaborare de către un colec
tiv a unul material. Intenţiile, 
obiectul materialului se divulgau 
prin titulatura Iul de loc ieşită 
din comuni „Analiza activităţii 
desfăşurate In semestrul I al a- 
nului, sarcinile ce se prefigu
rează In perspectivă“. Scurt, 
concis. Mai ieşit din comun ni 
s-a părut a fi apriga dispută ce 
se desfăşura pentru fiecare cu- 
vint şi rînd aşternut pe hîrtie 
Intre două grupuri reprezentlnd, 
în fapt, două concepţii oare s-au 
detaşat net. Nu putea fi conci
liată nici o înţelegere întrucît 
unii se arătau partizani ai mate
rialului consistent, argumentat, ai 
analizei exigente, In spirit critic 
şi autocritic, şi nu voiau să

r / 4 . / v / j r / j r / M / « r / j r / j r .

„uite", să „sară" peste fenome
nele negative care au făcut ca 
rezultatele merituoase, bune ale 
colectivului, să nu fie In cele 
din urmă chiar foarte bune; cei
lalţi, adulînd realizările, poleind 
şi prezentînd trandafiriu rezulta
tele — se vedea — erau peste 
măsură de generoşi la laude, la 
a inventaria absolut tot ceea ce 
a fost pozitiv (ca şi cînd rezul
tatele muncii n-ar fi fost bine 
cunoscute).

Zelul acestora din urmă se to
pea Insă, ei se înverşunau cînd 
era vorba să se amintească lip
surile, să se stabilească respon
sabilităţile. După ei aspectele ne
gative ar „umbri realizările“, „nu 
sínt caracteristice colectivului“, 
reprezintă lipsuri trecătoare, vre
melnice pe care nu face să le 
criticăm tocmai în momentele de 
bilanţ şi pe care le văd şi le aud 
şi a lţii, . .  Cînd totuşi o brumă 
de critică a izbutit să le înşele 
vigilenţa, să se strecoare, au 
reacţionat prompt! „Cu grijă, cu 
grijă tovarăşi — spuneau — să 
nu demobilizăm oamenii“. Cum 
se vede, iniţiativa la prudenţă se 
referea doar atunci cînd era vor
ba de cîteva picături de critică 
(parcă aceasta ar fi însemnat un 
material inflamabil), ea nu viza 
şi generozitatea care dospea ar
tificial succesele raportate şi care, 
în ultimă instanţă, aureolate, 
deghizate festivist, nu însemna 
altceva decit ocazie ivită pentru 
etalarea făţişă a lăudăroşeniei. 
Şi parcă e greu de intuit că ze
loşii adepţi ai lăudăroşeniei, sínt 
şi autorii morali ai spiritului 
călduţ, conciliant, al concesiilor 
reciproce şi nu recurg la astfel 
d e .. .  soluţii fără a fi tocmai

'dezinteresaţi? Cum pot fi mal 
bine estompate lipsurile, chiar şi 
ale lor, proprii, decit trăgind 
peste ele o asemenea perdea de 
fum, decît întocmind un mate
rial incolor şi inodor . . .  care, 
vezi doamne, nu cumva să supere 
vreun cardiac.

In definitiv, spunînd toate a-
cestea, de ce ne-am mai mira 
că întîlnim încă manifestări 
apatice, adevărate somnifere cu 
un pronunţat miros de . . .  tămîie? 
Prejudiciul adus de un asemenea 
mod de „analiză“, de „dezbatere“ 
se regăseşte în ţinerea sub obroc 
a nelimitatelor resurse umane şi 
materiale de care dispune colec
tivul, în atmosfera de cocleală 
potrivnică spiritului creator, 
militant.

Punerea accentului numai pe 
realizări, chiar atunci cînd ele 
sínt reale şi rambursează efor
turi susţinute, demne de toată a- 
precderea, abate atenţia generală 
de la mijloacele de amplificare 
a acestora, duce la permanenti
zarea lipsurilor, deschide vad 
spiritului de automulţumire, 
creează mediul atît de favorabil 
baterii pasului pe loc.

Premisa certă a perfecţionării 
activităţii constă în dezvăluirea 
curajoasă, deschisă a defecţiuni
lor „mari“ şi „mici“. Fireşte, a- 
cest lucru nu înseamnă în nici 
un fel negarea ori diminuarea 
realizărilor d , dimpotrivă, reco
mandarea lor în contextul aspi
raţiilor colectivului spre alte 
performanţe reputate obţinute pe 
măsura posibilităţilor reale de 
care el este atît de conştient că 
dispune.

MIHAI CONSTANTIN
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Echipele de control obştesc

Neglijentele constatate 
nu sínt de loc... „nevinovate“
■  Nerespedarea unei decizii — o simplă întîm-

A

plare sau mijloc de cîştig ilicit? ■  In piejeiesibie- 
ne se caută nişte temerari... ■  „Neglijenţa" umblă 
pe picioare, dar mărfurile nu pot veni singure

De nenumărate ori echipele de 
control obştesc au demonstrat că ac
tivitatea lor reprezintă o contribu
ţie directă, apreciabilă Ia sesizarea 
unor anomalii din comerţ şi la re
punerea în funcţiune normală a me
canismului de norme şl obligaţii ca
re trebuie să acţioneze în acest sec
tor. Faptul acesta a fost subliniat 
încă o dată, prin controalele execu
tate în săptămîna ce s-a scurs, în 
zilele de vineri, sîmbătă şl dumini
că, de către 11 echipe. Obiectivele 
vizitatei magazine alimentare, măce
lării, unităţile nr. 1, 2, 3 ale I.A.S., 
unităţi ale I.L.F., campingul din Dum
brava Sibiului. Controlul a sesizat 
că există preocupare pentru buna de
servire şi în general lucrurile merg 
bine. Dincolo de acest „general*, în
să, ge află o serie de anomalii. „Lu
pa* controlului obştesc are menirea 
să îe scoată şl mal evident în re
lief pentru a se şti precis unde să 
se acţioneze şl ce măsuri să se ia.

O serie de neajunsuri, de loc ne
însemnate, au fost sesizate la maga
zinele I.A.S. La cel de pe str. 1 Mai, 
de exemplu, unde se spunea că s-a 
făcut aprovizionarea, vineri, pe la 
ora 11 se vindea ultimul kilogram 
de cartofi luat din vitrină şi tot ul
timul de roşii.

Tot la magazinele I.A.S., unităţile 
1 şi 2, din cele două pieţe, au putut 
fi văzuţi adevăraţi munţi de amba
laje: peste 400 lăzi în Piaţa Cibin şl 
circa 1 000 lăzi în Piaţa Teatrului.

S-ar putea spune că ia I.L.F. lu
crurile ar merge mai bine. S-ar pu
tea, zicem, dar aici aprovizionarea 
este ca şl vremea, care ne minte a-

tît de des în acest an. Afirmaţia se 
sprijină pe lipsa de continuitate în 
ceea ce priveşte aprovizionarea. Da
că vineri se puteau găsi cartofi, mor
covi noi, fasole verde, vinete, ardei 
gras, în zadar ai fi căutat produsele 
amintite sîmbătă (unităţile nr. 1, 2, 
3, 12, 21). O situaţie similară s-a 
constatat şl la fructe — cireşe, pier
sici.

Aprovizionarea, însă, lasă de dorit 
nu numai la I.L.F., ci şi la I.C.S. A- 
limentara. Lipseau din circuit pro
duse de larg consum, cum ar fi ule
iul vărsat, vinurile de masă îmbute
liate (la unitatea nr. 32, str. Paris), 
mălaiul (magazinul nr. 99). De ase
menea, cumpărătorii au făcut sesi
zări cu privire la calitatea inferioa
ră a zahărului de import, fapt deter
minat de umiditatea depăşită. Oare 
la I.C.S. Alimentara nu se ştie că 
trebuie făcută o sortare a sacilor 
cu zahăr, sau cei răspunzători n-au 
nici un interes să vîndă altfel?

Consemnările echipelor de control 
obştesc fac referiri şi la cele două 
pieţe „neorganizate" — cum li se 
spune. Şi, în fond, de ce chiar „ne
organizate*? Ele ar trebui controlate 
riguros. Oare pe temeiul „neorgani- 
zării* se vindeau produsele la pre
turi stabilite după bunul plac al fie
căruia? Nu se respectau preturile 
maximale la ardei gras, vinete, cas
traveţi, vişine, cireşe. Observaţia vi
za direct pe intendenţii şi încasatorii 
pieţelor, care ar trebui să facă mai 
mult în domeniul acesta. Oare exis
tenta lor şl a altora nu înseamnă 
că ar trebui ca pieţele respective să 
fie totuşi organizate? Despre cură

ţenie în pieţe să nu mal vorbim... 
Asta înseamnă că ceî ce se ocupă 
de ea trebuie să tragă de urgenţă 
o anumită concluzie.

Nişte aspecte ciudate au fost gă
site şi la campingul din Dumbrava 
Sibiului. Angajatul care era de ser
viciu se ocupa la ora aceea cu caza
rea turiştilor. Puteau fi văzute scene 
penibile, pentru că respectivul doar 
prin gesturi se putea înţelege cu tu
riştii străini. Oare s-a uitat că este 
vorba, totuşi, de turismul sibian, ca
re se bucură de o bună reputaţie? 
Nu se găsesc oameni care să cunoas
că cel puţin o limbă străină? Adău
găm: în camere nu sínt prize, căile 
de acces dintre bungalovuri sínt im
practicabile din cauza bălţilor şi no
roiului, iluminatul exterior este In
suficient. Pe bună dreptate se pling 
turiştii, care după sute de kilometri 
nu pot face o baie. Nu mai între
băm de ce. Aşteptăm să se la măsu
rile cuvenite. Şi o dată cu acestea 
poate că se studiază şi o altă pro
punere a turiştilor, aceea de a se în
fiinţa, In interiorul campingului, o 
unitate cu răcoritoare, articole de ar
tizanat, ţigări.

Luarea de măsuri pentru remedie
rea neajunsurilor sesizate se impu
ne, bineînţeles, şl la celelalte între
prinderi vizate. Aceste măsuri le do
rim concretizate cit mai repede, iar 
de intrarea lor pe rol, vrem să In
formăm şi pe cititorii noştri!

MARIN NIŢĂ

S
! La C.A.P. Hosman >

în prim-planul activităţilor în agricultură: RECOLTAREA ORZULUI. In această acţiune sínt antrenate im
portante forţe mecanice

Timpul trece -  
deficienţele rămîn

(Urmare din pag. I)

gurat că se va mal face o interven
ţie la întreprinderea furnizoare. Dar 
nu Înţelegem de ce nu s-au făcut 
pînă acum? Dacă nu va fi gata ali
mentarea cu apă, la iarnă vom fi 
nevoiţi să ducem apă la grajduri cu 
sacaua. Oare mai poate fi tolerată o 
asemenea situaţie in momentul ac
tual?

în cee* ce priveşte construirea 
grajdului, deocamdată sîntem în aş
teptarea constructorului. Consider că 
în modul acesta nu vom putea ob
ţine un reviriment în producţie ani
malieră, care se menţine la noi la un 
nivel scăzut*.

Este într-adevăr de neconceput să 
se folosească sistemul de alimentare 
CU SACAUA la un sector zootehnic 
format din 280 bovine (din care 177 
vaci), 40 scroafe şi 1 200 ovine. Lă
săm comentariile în sarcina factori
lor responsabili din organele agri
cole judeţene.

„Nici la noi nu s-a mal făcut ni
mic de atunci, afirmă , tovarăşul 
Gheorghe Roman, preşedintele 
C.A.P. BlăjeL Noi vom realiza indi
catorii planificaţi în privinţa efecti
velor. Dar unde vom tine animalele 
dacă grajdul planificat nu va fi la 
timp construit? Cu forţele noastre 
proprii nu putem realiza acest obiec
tiv modern. De aceea, dacă nu se 
găseşte un constructor, situaţia sec
torului zootehnic în iarnă va fl mal 
mult decît dificilă*.

Am revizitat şi CA.P. Alma: 
aproape aceeaşi situaţie. Inginerul 
şef al unităţii, Christian Botsch, ne-a 
relatat că directorul general al Di
recţiei generale judeţene a agricul
turii, inginerul Mihail Tiller, a ana
lizat, împreună cu factorii de con
ducere din unitate, situaţia construc
ţiilor agrozootehnice planificate la 
Alma şi, cu acest prilej, s-au luat 
unele măsuri concrete de redresare 
a stărilor de lucruri existente. Ast
fel, amplasarea grajdului a rămas 
definitivă în satul Alma. Unitatea a 
primit şi documentaţia necesară. Nu 
mal rămlne acum decît... construi
rea grajdului.

Fără îndoială că organele agricole ju
deţene poartă o mare şi grea răs
pundere pentru Inttrzierea construirii 
obiectivelor agrozootehnice planifi
cate. Iar la acest nivel au mai fost 
făcute analize, au mai fost aduse 
critici care însă nu-şi vor avea efec
tul scontat fără îmbunătăţirea activi

tăţii şi la nivelul consiliilor de con
ducere ale cooperativelor agricole. 
Or, din acest punct de vedere se 
pare că nu sínt puţine lucruri de 
făcut. Vom da numai două exemple.

La Biertan în acest an s-a preco
nizat construirea unei îngrăşătoril 
cu o capacitate de 500 porcine. Ma
terialele de construcţii există: se va 
demola o construcţie veche. Proiec
tul şi autorizaţia de construcţie 
există. Lipseşte numai hotărlrea con
siliului de conducere de a acţiona în 
această direcţie, adică ceea ce este 
esenţial. Preşedintele unităţii, tova
răşul Gavrilă Moraru, motivează 
totala inactivitate pe şantierul aces
tei construcţii (Nu s-a demolat ve
chea construcţie, nu s-a procurat în
treaga cantitate de materiale nece
sară), prin lipsa forţei de muncă. O 
analiză atentă a folosirii forţei de 
muncă existentă arată însă că defi
cientele sínt de altă natură. Din cei 
420 de. cooperatori care au partici
pat la lucru în ferma mixtă Biertan, 
în luna aprilie, numai 18 au reali
zat mai mult decît minimum de zile 
de participare la muncă (adică 20 
pentru bărbaţi şi 15 pentru femei). 
Se mai poate pune, în această situaţie, 
problema necesităţii îmbunătăţirii ln-

í IPrim a c r e ş ă  i
Conducerea, coope

rativei agricole de 
producţie din Şaroşu 
pe Tîmave a luat 
iniţiativa amenajării 
unei creşe, prima de 
acest fel din judeţul 
Sibiu. Dată de cu- 
rînd in folosinţă, 
creţ a va fi extinsă 
în viitor prin con
struirea a încă trei 
încăperi şi amenaja
rea unor spaţii de 
Joacă pentru cei mai

tineri cetăţeni ai lo
calităţii Asemenea 
creşe se vor amenaja 
pînă la începutul 
campaniei agricole 
din primăvara vii
toare şi In alte 13 
localităţi din judeţul 
nostru, printre care 
Miercurea Sibiului, 
Apoldu de Sus, Aţei, 
Biertan şi Hoghiiag. 
Conducerea Uniunii 
judeţene a cooperati
velor agricole de

producţie şi-a pro
pus ca, în spiritul 
Hotărîrii din aprilie 
a Comitetului Exe
cutiv al C.C. al 
P.C.R. cu privire la 
îmbunătăţirea condi
ţiilor de viaţă ale 
ţăranilor cooperatori, 
să înfiinţeze, pînă în 
1974, creşe şi grădi
niţe sezoniere cu 
program adecvat în 
toate comunele jude
ţului Sibiu.
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Fotografia de fată vă redă un aspect din atelierul care produce tricot 
pentru lenjerie de femei şi bărbaţi al Combinatului de tricotaje şi 
ciorapi Sibiu, dotat cu 20 maşini de mare productivitate» realizate de 
fabrica de piese de utilaje schimb „Metalotehnica“ din Tîrgu Mureş

(Urmare din pag. I)
Dar, pentru ca această etapă în 
trepte succesive să fie normal 
parcursă, Filarmonica are nevoie 
de conlucrare atît cu Şcoala popu
lară de artă cît şi cu Liceul de 
muzică şi arte plastice.

Realizarea spectacolelor prin mi- 
crostagiuni este iarăşi o formă de 
accesibilitate progresivă, mai ales 
dacă sínt completate prin avizări 
teoretice preliminare, efectuate 
prin contribuţia unor membri ai 
cenaclurilor literar, muzical, plas
tic, a secretariatelor literar şi mu
zical al teatrului şi respectiv Fi
larmonicii.

Un alt aspect al conlucrării, care 
trebuie de asemenea întărit, se 
referă la legarea directă a intere
selor de spectacole ale căminelor 
culturale de instituţiile profesio
niste de artă şi cenaclurile sibiene 
ale uniunilor de creaţie, ceea ce 
iarăşi ar fi în favoarea reciprocă 
a unităţilor angajate în acest pro
gram. Amintim aici, ca pozitiv, 
exemplul căminului cultural din 
Tilişca, al cărui director a solici
tat direct Teatrului de stat din 
Sibiu prezentarea spectacolului 
„Comedie cu olteni" pe scena din 
comună. Am dori să vedem cît mai 
mult un asemenea interes practic 
de lucru şi, sîntem convinşi, insti
tuţiile solicitate vor fi bucuroase 
să vină în întîmpinarea doleanţe
lor de cultivare artistică. Situaţia 
se prezintă în aceiaşi termeni şi în 
ceea ce priveşte casele de cultură 
şi cluburile din judeţ.

Un rol însemnat în coordonarea 
acţiunilor revine şi Şcolii populare 
de artă, care, în special în pe
rioada vacanţei de vară, poate or
ganiza manifestări artistice locale 
cu o sporită acurateţe a realizării, 
tinzînd spre formule-model de 
montare pentru formaţiile artistice 
de amatori. Aceasta ar îmbogăţi 
planul de învăţămînt cu o activi
tate practică prin care se leagă 
mai direct de realităţile mişcării 
artistice de amatori.

Pe de altă parte, ar fi util un 
regim mai public, mai bogat de 
evenimente cultural-artistice lo
cale, al unor instituţii de presti
giu, cum sínt Muzeul Brukenthal 
sau Biblioteca „Astra“. Aceasta din 
urmă, bunăoară, poate organiza 
diferite acţiuni publice cu ocazia 
aniversărilor marcante sau a eve
nimentelor culturale de un sporit 
prestigiu intelectual, fără a fi ne
apărat prea dese. Se pot, deci, 
aduce contribuţii variate atît. la 
realizarea conlucrării armonioase 
şi judicioase a instituţiilor profe
sioniste de artă, cit şi la legarea 
de publicul larg a unor presti
gioase focare de cultură din Si
biu.

toare. Se apreciază că, în general, 
asigurarea unităţilor de profil din 
judeţ este adecvată practicii cul
tural-artistice, că poate satisface 
pretenţiile desfăşurării unor preo
cupări artistice publice de ţinută. 
Dar, ca peste tot, şi aici unele 
neajunsuri pot fi, fără prea mare 
greutate, îndepărtate.

In primul rînd, este încă defec
tuoasă asigurarea mijloacelor de 
transport pentru formaţii mai nu
meroase în diferite localităţi din 
judeţ.

In asigurarea bunei desfăşurări 
a deplasărilor trebuie antrenată şi 
Casa de creaţie; pentru a fi mai 
bine înţeleşi, vom da exemplul

A S I A
Toţi aceşti factori se pot sprijini 

într-o mai mare măsură pe apor
tul intelectualităţii săteşti, ca in
strument de preparare a unui te
ren sufletesc perceptiv, de difu
zare a situaţiei valorice a acţiunii, 
de popularizarea avizată. De aceea, 
considerăm că trebuie antrenaţi 
toţi intelectualii din satele şl co
munele judeţului, indiferent de 
specialitate, la crearea unei stări 
de interes generalizat pentru va
lorile artei.

Baza materială — 
un ajutor necesar

Legarea creaţiei artistice de ma
sele largi se face şi prin interme
diul folosirii cît mai raţionale a 
unei baze materiale corespuază-

recent al deplasării în Sibiu a 
corului de cameră din Cluj, care 
a avut asigurate toate bunele con
diţii de drum şi cazare, prin grija 
amintitei instituţii a judeţului 
Cluj. Aceasta se impune cu atît 
mai mult la noi, unde există multe 
săli de spectacole ale căminelor 
culturale apte a găzdui programe 
artistice desfăşurate pe o partici
pare numeroasă şi cu uzitarea 
unui utilaj scenic şi de sală cores
punzător. Deşi există, aşadar, pre
mise suficient de încurajatoare în 
acest sens, din cauza lipsei unei 
preocupări sistematice de distri
buire a fenomenului artistic viu şi 
de ţinută, putem afla un răspuns 
faptului bizar că o formaţie pres
tigioasă — ne referim la corul de 
cameră al Casei municipale de 
cultură din Sibiu, dirijat de prof. 
Doru Constantiniu — a dat doar 
două spectacole cu pretenţioasa

interpretare a „Recviemului" de 
Mozart, a cărui pregătire a nece
sitat eforturi deosebite.

De altfel, ar fi indicată o preo
cupare mai atentă a instituţiilor 
artistice sibiene pentru folosirea 
cît mai raţională a spaţiului sce
nic disponibil în unităţile rurale 
de cultură din judeţ. Fapt este că 
se poate intensifica frecvenţa de
plasărilor in judeţ a formaţiilor 
artistice profesioniste, se poate în
teţi contactul direct al acestora cu 
un public numeros, pe care au 
datoria să şi-l formeze.

Consemnăm aici opinia dirijoru
lui Henry Selbing, după care „nu 
este firesc ca, la Sibiu, să existe 
concerte simfonice săptămînale, iar 
alte centre urbane sau rurale mai 
mari dim judeţ să ne vadă de 1—2 
ori pe an“.

Semnalăm o practică aparte la 
Teatrul de păpuşi, izvorînd din 
preocuparea asigurării unei au
dienţe cît mai largi a spectacole
lor: sínt transportaţi la sediu 
micii spectatori, locuitori ai sate
lor sau comunelor unde condiţiile 
de scenă nu permit încă montări 
spectaculare. Este un exemplu de 
dialog viu cu beneficiarii actului 
teatral — spectatorii „căutaţi“ şi 
„invitaţi“ cu grijă şi tact spre a 
umple sala de spectacole.

In general, se recomandă o pu- 
nére mai directă a bazei materiale 
a căminelor culturale, caselor de 
cultură său cluburilor sindicate
lor la dispoziţia iniţiativelor năs
cute în sinul colectivităţii pe care 
o deservesc, fără prea multe for
malităţi şi solicitări birocratice a 
tot felul de aprobări.

O dată ce este cunoscută grija 
sectorului de resort din cadrul 
Comitetului judeţean pentru cul
tură şi artă de a întreţine un viu 
spirit gospodăresc în procurarea, 
folosirea şi perfecţionarea utilaju
lui necesar practicii cultural-artis
tice, invităm Ia o mai intensă fo
losire a acestuia din partea tutu
ror factorilor care pot contribui 
autoritar la răspîndirea artei în 
masele largi.
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dicelui de folosire a forţei de muncă? 
Cum a acţionat consiliul de condu
cere cînd, de fapt, din 420 de oameni 
numai douăzeci au lucrat în coope
rativa agricolă In luna aprilie?

La Ruşi am intîlnit o situaţie mai 
singulară. Magazia prevăzută a se 
construi rămîne doar o . . .  promi
siune.

— Nu am început lucrul şl nici 
nu vom mai construi această maga
zie in 71, afirmă preşedintele Miron 
Bobeş.

— Aveţi spaţiile de depozitare 
asigurate?

— Desigur. . .
— Dar atunci de ce aţi mal pla

nificat construirea magaziei?
—  ???!!!
„Nu-1 adevărat, Ia CA.P. Ruşi e 

nevoie de magazie, afirmă inginerul 
Ion Năstase. Va trebui şi acolo să 
acţionăm mal hotărît".

Iată o afirmaţie cu care sîntem 
întrutotul de acord. Şi menţionăm că 
nu numai la C.A.P. Ruşi se simte 
nevoia de sprijin. Nu ne îndoim că 
organele agricole judeţene vor reuşi 
să întreprindă şi să aplice măsuri 
eficiente pentru ca actuala situaţie 
a construcţiilor agrozootehnice să 
se îmbunătăţească.

In prima zi 
s-au recoltat 

20 hectare 
cu orz

Marţi, la C.A.P. Hosfnana 
început secerişul. Prin mo
bilizarea forţelor mecanice şi 
manuale s-a reuşit ca în pri
ma zi să se recolteze orzul 
de pe suprafaţa de 20 ha. 
Deşi mecanizat, recoltarea a 
început numai la amiază, a 
fost str însă holda de pe 12 
ha. Concomitent, prin mobi
lizarea cooperatorilor, s-a 
acţionat şi cu secerile şi cu 
coasele, reuşindu-se reoolta- 
rea de pe o suprafaţă de 8 
ha. De menţionat că recolta 
se anunţă deosebit de boga
tă, De pe terenul recoltat 
mecanizat s-a obţinut în me
die cantitatea de peste 3 000 
kg la ha. Tractoristul Con
stantin Hodaş a realizat în
tr-o jumătate de zi cu com
bina peste 9 000 kg orz.

Totodată au fost luate şi 
măsurile pentru eliberarea 
terenului. In acest sens, în 
urma combinelor, au lucrat 
din plin şi două prese pen
tru balotat paiele. Pe măsu
ră ce terenul se eliberează 
se va trece la efectuarea ară
turilor pentru însămînţarea 
de culturi duble.

Şi ieri lucrul a continuat 
cu mult avînt.

Pe lingă secerătorl şl oo- 
saşi, cele şase combine au 
continuat recoltarea, astfel 
ca, în cîteva zile, orzul de 
pe întreaga suprafaţă să fie 
depozitat, terenul eliberat 
de paie, arat şi însămânţat 
cu plante furajere.

Un original 
han turistic

La 6 km de Ploieşti, la 
punctul denumit „Stejarul“ 
din Pădurea Păuleşti, a fost 
inaugurat un original han tu
ristic, construit în ştii speci
fic arhitecturii Văii PrahoveL 
Turiştii care poposesc aici gă
sesc preparate specifice, pre
cum şi obiecte de artizanat 
cu motive folcloric« din toate 
zonele ţării.

\

*
*
*
\ssss
{

Acţiunile de 
propagandă 

tehnică
(Urmare din pag. I)

ductivitate şi altele —. evitîndu-se 
deci acele acţiuni de- propagandă 
tehnică pur informaţionale. In a- 
ceastă situaţie, calendarul acţiunilor 
anului curent, elaborat după o con
sultare largă a salariaţilor tuturor 
unităţilor economice prin interme
diul comisiei inginerilor şi tehnicie
nilor şi-a etalat prin cele 388 de 
manifestări ţinute în primul trimes
tru, capacitatea mobilizatoare con
cretizată prin foarte multe măsuri 
tehnice şi studii eficiente, de reală 
importanţă pentru unităţile econo
mice sibiene.

— Prin ce forme adecvate, a 
fost susţinută acţiunea „Pro- 
technica *71“?

T” mă voi opri la dezbaterile, 
consfătuirile, simpozioanele, mesele 
rotunde, schimburile de experienţă, 
expoziţiile şi celelalte forme foarte 
eficiente şi cu mare priză în mase. 
Mă voi opri la „Metode şi mijloace 
pentru creşterea eficienţei comerţu
lui exterior şi expansiunii exportu
rilor“, lectorat conţinînd opt pre
legeri de înalta ţinută la care au 
luat parte directori de unităţi, sa
lariaţi ai serviciilor de export, - ai 
C.T.C.-urilor şi serviciilor finan
ciare, activişti de partid, sindicat şi 
ai U.T.C. La o parte din expuneri 
au fost folosite demonstraţii prac
tice, cum a fost bunăoară ’ funcţio
nalitatea echipamentului de repro
ducere grafică Rank Xerox, altele 
au fost însoţite de filme documen
tare sau_ de prezenţa unor lectori 
de prestigiu aparţinînd institutelor 
de cercetări etc.

Luni, 29 iunie a avut loo la „Fla
mura roşie“ o sesiune de comuni
cări tehnico-ştiinţifice, organizată 
de C.I.T. de pe lingă comitetul sin
dicatului întreprinderii. Tema pusă 
în dezbatere: Lustruirea suprafeţe
lor _ metalice — temă însoţită de 
proiecţii avînd o largă aplicabilitate 
în producţie.

Ştiind că „mersul nostru înainte 
depinde în mod hotărîtor de cali
tatea şi competenţa oamenilor, da 
capacitatea lor de a stăpîni mijloa
cele de producţie, mereu mai per
fecţionate, de receptivitatea fiecă
ruia la tot ce este nou şi înaintat“, 
actualele acţiuni ale Protechnicii 
1 * 9r’ee^z^ cimp larg de manifestare 

pentru toţi salariaţii de a-şi însuşi 
un complex de cunoştinţe ştiinţifice 
ş: tehnice pe măsura cerinţelor eco
nomiei noastre şi de a le pune grab
nic în valoare pentru ridicarea po
tenţialului economie aţ unităţilor 
sibien«.
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Vizita in R.P. Polonă
tovarăşului

Corneliu
r Varşovia 7. — Corespondentul 
Agerpres, Iosif Dumitraşcu, tran
smite: In cea de-a doua zi a vizi
tei oficiale de prietenie pe care o 
face în R.P. Polonă, tovarăşul Cor
neliu Mănescu, ministrul afacerilor 
externe al Republicii Socialiste 
România, a fost primit de tovară
şul Piotr Jaroszewicz, preşedintele 
Consiliului de Miniştri al Repu
blicii Populare Polone. Au fost 
prezenţi Stanislaw Trepczynski, 
adjunct al ministrului afacerilor 
externe, Mihai Marin, ambasadorul 
României la Varşovia, şi J. Oche- 
duszko, ambasadorul Poloniei la 
Bucureşti. Cu acest prilej, a fost 
efectuat un schimb larg şi util de 
păreri privind dezvoltarea în con
tinuare a relaţiilor frăţeşti de co
laborare bilaterală în toate dome
niile. precum şi pe teme ale vieţii 
internaţionale. Convorbirea s-a 
desfăşurat într-o atmosferă sinceră 
şi tovărăşească.

Tovarăşul Corneliu Mănescu şi 
persoanele care îl însoţesc au vi

zitat apoi Oraşul vechi şi Muzeul 
de istorie a Varşoviei, monumen
tul ridicat pe locul fostului ghe
tou în memoria victimelor hitle- 
riştilor, precum şi modernul com
plex comercial „Sciana Wschodnia“ 
din centrul capitalei poloneze.

în aceeaşi zi, au început la sediul 
Ministerului Afacerilor Externe con
vorbirile oficiale dintre cele două 
delegaţii conduse de miniştrii de ex
terne. Pe ordinea de zi au figurat 
probleme legate de dezvoltarea şi 
adîncirea relaţiilor bilaterale în toate 
domeniile, precum şi probleme refe
ritoare la situaţia actuală interna
ţională. Convorbirile s-au desfăşurat 
într-o atmosferă tovărăşească.

Seara, tovarăşul Ştefan Jedry- 
chowskl, ministrul afacerilor externe 
al Republicii Populare Polone, a ofe
rit în cinstea tovarăşului Corneliu 
Mănescu şi a membrilor delegaţiei 
române un dineu. Cu acest prilej, 
şefii celor două delegaţii au rostit 
toasturi.

Istoria poporului român 
editată la Roma

Roma 9. — Corespondentul Ager- 
pres, Nicolae Puicea, transmite: în 
librăriile italiene a apărut miercuri 
o valoroasă lucrare, menită să con
tribuie îa cunoaşterea mai aprofun
dată în Italia •  istoriei poporului 
român, şi a ţării noastre: „Storia del 
popolo romeno" (Istoria poporului 
român). Tipărită de cunoscuta casă 
editorială „Editori rluniti" din Roma,

Ibrahima Boye 
cere convocarea

de Securitate
P New York 7 (Agerpres). — Re- 
ţprezentantnl Senegalului la O.N.U., 
Ibrahima Boye, a cerut convoca
rea de orgenţă a Consiliului de 
Securitate pentru a examina plîn- 
gerea ţării sale cu privire la actele 
de ostilitate ale trupelor portughe
ze. In scrisoarea adresată pre
şedintelui pe luna în curs al Con
siliului de Securitate, ambasadorul 
francez Jacques Kosciusko-Morizet, 
se arată că trupe colonialiste por
tugheze au plantat mine pe teri
toriul Senegalului în regiunea de 
frontieră cu Guineea-Bissau.

Preşedintele Consiliului de Secu-j 
ritate a început consultările cu re
prezentanţii ţărilor membre ale a- 
cestui organism în vederea fixării 
datei reuniunii. Consiliul ar urma 
să se întrunească, potrivit unor 
cercuri de la O.N.U., în primele 
zile ale săptămînii viitoare cînd 
ministrul de externe senegalez, 
I,amine Gaye, va sosi special la 
New York pentru a prezenta amă
nunte privind plîngerea ţării sale 
împotriva Portugaliei.

lucrarea prezintă, In 500 de pagini, 
istoria poporului nostru din cele mal 
vechi timpuri pînă în zilele noastre. 
Elaborată de un larg colectiv de 
istorici, sub egida Academiei Repu
blicii Socialiste România — în în
grijirea acad. Andrei Otetea şi a 
unul comitet de redactare alcătuit 
din I. Popescu-Puturl, I. Nestor, M. 
Berza, V. Maciu —• lucrarea răs
punde interesului ce se manifestă 
în Italia fată de Románia, dorinţei 
de a cunoaşte, sub aspectele cele 
mai semnificative, viaţa poporului 
nostru.

R.P. MONGOLA. în oraşul Cioibalsan a fost construit un combinat 
de construcţii industriale. în foto: încărcarea materialelor din beton 
armat la Uzina de construcţii de beton armat din cadrul combinatului

Lucrările Sesiunii Adunării 
Populare a R.P. Bulgaria

Solia 7 (Agerpres). — Agenţia 
B.'T.A. anunţă că la Sofia au în
ceput, miercuri, lucrările primei se
siuni a celei de-a şasea legislaturi a 
Adunării Populare a R.P. Bulgaria.

Luînd cuvîntul, Todor Jivkov, 
prim-secretar al C.G. al P.G. Bulgar, 
a propus, în numele şi din însărci
narea grupurilor parlamentare ale 
P.C.B, şi Uniunii Populare Agrare, 
să fie aleşi în funcţia de preşedinte 
al Adunării Populare Gheorghi Trai- 
Icov, secretar al Uniunii Populare 
Agrare, iar în funcţia de vicepreşe
dinţi Roza Koritarova şi Gheorghi 
Kulişev. Deputaţii au votat în una
nimitate pentru această propunere,

în continuare, luînd cuvîntul în 
calitate de preşedinte al Consiliului 
de Miniştri, Todor Jivkov a înfăţi
şat activitatea guvernului bulgar în
tre cele două legislaturi, relevînd că 
„în centrul atenţiei a stat îndepli
nirea sarcinilor fundamentale puse 
de Congresul al IX-lea al P.G. Bul
gar cu privire la construcţia bazei 
tehnico-materiale a socialismului, 
perfecţionarea relaţiilor sociale, ri
dicarea nivelului de trai al pra
porului".

„întrucît împuternicirile actualului 
guvern au luat sfîrşit, în conformi-

/TALIA Ample
mişcări revendicative

Roma 7. — Corespondentul
Agerpres, Nicolae Puicea, trans
mite: Intr-o serie de fabrici şi 
zone agricole, îndeosebi din sudul 
ţării, se desfăşoară o amplă miş
care revendicativă, care are ca 
obiectiv central înnoirea contrac
tului de muncă pentru unele cate
gorii de salariaţi — între care şi 
muncitorii agricoli — lupta împo
triva concedierilor şi a şomajului, 
manifestată prin acţiunile greviste 
ale oamenilor muncii din Napoli, 
Taranto, Genova, Torino, Porto 
Tores-Sardinia, precum şi obţine
rea unor reforme de ordin social 
şi sporirea salariilor.

In aceste zile, au loc, pe plan 
regional şi districtual, greve ale 
muncitorilor agricoli din regiunile 
Puglia, Campania, Umbria şi 
Emilia-Romagna care, cuprinzînd 
peste 1 500 000 de persoane, se în
scriu printre cele mai viguroase 
acţiuni avînd ca scop moderniza
rea agriculturii italiene. In cen
trul revendicărilor figurează nu

numai înnoirea aşa-numitului 
pact naţional şi a contractelor 
provinciale pentru muncitorii a- 
gricoli, ci şi garantarea locului de 
muncă, şi a asistenţei medi
cale. Caracteristica de bază a 
acestor greve, este aceea că ea 
cuprinde, practic, pe toţi salariaţii 
din agricultură, se desfăşoară si
multan în întreaga ţară, împletin- 
du-se cu măsuri specifice pe plan 
local.

Marţi la ora 14,00 a fost decla
rată „Ziua naţională de luptă“ a 
aproximativ 350 000 de muncitori 
textilişti, care dau o bătălie grea 
împotriva efectelor negative ale 
crizei cronice din acest sector, a 
concedierilor şi şomajului.

La Genova, marinarii au decla
rat grevă, ca urmare a intenţiei 
autorităţilor de a scoate din ser
viciu 48 nave de transport, care 
ar lăsa fără lucru sute de sala
riaţi. Se pregătesc, de asemenea, 
noi acţiuni revendicative ale mun
citorilor din construcţii şi din co
merţ.

täte cu practica parlamentară stabi
lită rog Adunarea Populară să pri
mească demisia guvernului pe care 
l-am prezidat“, a spus în încheiere 
Todor Jivkov.

Deputaţii au acceptat demisia gu
vernului.

In numele grupurilor parlamentare 
ale P.G Bulgar şi Uniunii Populare 
Agrare, s-a făcut apoi propunerea de 
a fi ales ca preşedinte al Consiliului 
de Stat al Bulgariei Todor Jivkov, 
prim-secretar al C.C. al P.C. Bulgar. 
Deputat» au aprobat această propu
nere.

în numele grupurilor parlamentare 
ale P.C. Bulgar şi Uniunii Populare 
Agrare, s-a făcut propunerea de a fl 
ales ca preşedinte al Consiliului de 
Miniştri Stanko Todorov, membru al 
Biroului Politic al C.C. al P.C.B., pro
punere care a fost aprobată.

Lucrările Adunării Populare Bul
gare continuă.
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Cuvintarea p reşed in telu i I. B. Tito 
la în tiln irea  cu rep rezen tan ţii 

m uncitorilor de la o te lă ria  Râvne
Belgrad 7 (Agerpres). — In 

cursul vizitei pe care o între
prinde în Slovenia, preşedintele 
R.S.F. Iugoslavia, losip Broz Tito, 
a avut o întîlnire cu reprezentanţii 
muncitorilor de la oţelăria din 
Râvne, vechi centru industrial al 
acestei republici, relatează agen
ţia Taniug. Luînd cuvîntul cu a- 
cest prilej, preşedintele Tito a 
spus că „trebuie să facem totul 
pentru ca clasa muncitoare iugo
slavă să înţeleagă, intr-adevăr, 
drepturile ce-i revin şi să lupte 
pentru ele“. „Este necesar, a spus 
el, ca muncitorii să exercite con
trolul şi să adopte o atitudine cri
tică faţă de unele elemente care 
frînează dezvoltarea autocondu- 
cerii în direcţia trasată de noi, 
aşa cum dorim să o realizăm“, 
Referindu-se la unele aspecte ale 
problemei naţionale în Iugoslavia, 
vorbitorul a spus: „Trebuie să lup
tăm în modul cel mai hotârît îm
potriva acelor elemente care do
resc să introducă astăzi în rîndul 
clasei muncitoare din fabrici sen
timentul de intoleranţă naţională“.

Preşedintele Tito a subliniat 
apoi necesitatea ca toţi, ia un loc, 
şi, în primul rînd Uniunea Comu
niştilor, să dea o mare atenţie 
aprecierii evenimentelor interne. 
„Pentru ca Uniunea Comuniştilor 
să poată face faţă cu succes tutu
ror problemelor, trebuie să se afle 
la înălţime“, a subliniat Tito. Re
ferindu-se la structura Uniunii Co
muniştilor, vorbitorul a relevat: 
„Cînd cineva intră în Uniunea Co
muniştilor, aceasta nu înseamnă 
un beneficiu, aşa cum credeau 
unii înainte şi aşa cum se mai 
crede şi acum. Uniunea Comuniş

tilor este o armată care trebuie să 
lupte şi nu o organizaţie în care 
se împart premii. Uniunea Comu
niştilor trebuie să fie o organiza
ţie revoluţionară care să lupte 
pentru înfăptuirea ţelurilor prin
cipale ale marxismului, pentru noi 
relaţii sociale, pentru dezvoltarea 
justă a autoconducerii“. „Avem 
oraşe mari, aşa cum este şi Liu- 
bliana, a spus vorbitorul, oraşe cu 
sute de mii de muncitori şi comu
nişti, în care domneşte spiritul 
mic-burghez şi nu spiritul socia
lismului şi al clasei muncitoare. 
Împotriva spiritului mic-burghez 
trebuie să luptăm“,

„In faţa noastră, a relevat pre
şedintele Tito, se află problema 
reorganizării Uniunii Comuniştilor 
pe baze juste, în conformitate cu 
necesităţile dezvoltării noastre so
ciale. Pentru toate aceste mo
tive, criteriile de primire în U.C.I. 
trebuie să le constituie, în primul 
rînd, apartenenţa la dasa munrî- 
toare, cunoaşterea programului 
U.C.I. şi ataşamentul ferm faţă de 
acest program. Uniunea Comuniş
tilor nu are nevoie de cei care nu 
se situează pe o asemenea linie.

„Uniunea Comuniştilor este uni
ca forţă în ţara noastră şi poate 
rămîne dacă poporul va avea în
credere in ea, a subliniat vorbi
torul. Poporul va avea încredere 
numai dacă U.C.I. va acţiona aşa 
cum trebuie“.

Reliefînd necesitatea consolidării 
rîndurilor Uniunii Comuniştilor, 
preşedintele Tito a accentuat că 
„unitatea ţării şi eforturile pentru 
ca clasa muncitoare să devină fac
torul care are cuvîntul principal 
în cadrul ei constituie garanţia 
autonomiei şi securităţii noastre“.

EVENIMENTUL PE SCURT
•  LIDERUL MAJORITĂŢII DIN 
SENATUL S.U.A., MIKE MANS
FIELD, a anunţat că va lansa în 
acest an o nouă campanie în fa
voarea reducerii efectivului trupe
lor americane staţionate în Europa 
occidentală. „Actuala situaţie nu 
mai poate dăinui“, a declarat 
Mansfield. In continuare, el a pre
cizat că scopul campaniei sale din 
Senat va urmări o reducere gra
dată a trupelor americane din 
Europa. Subliniind că multe lu
cruri s-au schimbat în Europa, 
Mansfield a dedarat că S.U.A. şi 
ţările vest-europene trebuie să facă 
faţă noilor realităţi ale acestui de
ceniu.

•  ASOCIAŢIA CORESPONDEN
ŢILOR PRESEI STRĂINE DIN 
ITALIA a decernat premiul său 
anual, „Globul de aur“, regizoru
lui L. Visconti pentru filmul 
„Moartea la Veneţia“. Ugo Tog- 
nazzi a primit „Globul de aur“ 
pentru cel mai bun actor, pentru 
creaţia sa din „She—Caliph“ iar 
„Globul de aur“ pentru cea mai 
bună actriţă a fost remis lui Mo
nica Vitti, pentru rolul interpretat 
în filmul „Supertestimone“.

•  UN NOU PARTID POLITIC A 
LUAT FIINŢA ÎN S.U.A. El se
intitulează Partidul Păcii şi îşi

3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 S

Dialogul dezarmării
Cu cea de-a 5-a rundă a convor

birilor sovieto-americane privind li
mitarea cursei înarmărilor strate
gice (SALT), care se deschide as
tăzi în capitala finlandeză, negocie
rile pe tema dezarmării intră într-o 
nouă etapă, ele desfăşurîndu-se a- 
cum pe două planuri, în două mari 
oraşe — Geneva şi Helsinki.

Pe de o parte, în urmă cu a- 
proape două săptămîni, Comitetul 
pentru dezarmare de la Geneva şi-a 
reluat dezbaterile, avînd înscrise ipe 
agenda de lucru problemele definite 
încă din august 1968 şi reafirmate 
prin rezoluţiile adoptate la sesiu
nile Adunării Generale a O.N.U. ce 
au avut loc de atunci: măsuri de 
încetare a cursei înarmărilor nu
cleare şi dezarmare nucleară; mă
suri în domeniul nenuclear; măsuri 
colaterale de dezarmare; dezarma
rea generală şi totală. Ca şi în se
siunea de primăvară a Comitetului, 
în centrul dezbaterilor actualei 
runde se află interzicerea şi distru
gerea armelor chimice şi bacterio
logice (biologice), în încercarea de 
a se supune viitoarei sesiuni a A- 
dunării Generale a O.N.U. un pro
iect de convenţie pe această temă. 
Comitetul dispune deja de un proiect de 
„convenţie cu privire la interzice
rea perfecţionării, fabricării şi sto
cării armelor bacteriologice (biolo
gice) şi a toxinelor şi distrugerea 
lor“, depus de nouă ţări socialiste, 
între care şi România, la 30 martie 
a.c.; de un text, în acelaşi dome
niu, pregătit de Anglia; de alte pro
puneri şl sugestii. Se discută, de 
asemenea, problema interzicerii ex

perienţelor nucleare subterane, ca 
măsură menită să completeze Tra
tatul de la Moscova din 1963. Se 
întrevede ca, la actuala sesiune, să 
mai fie evocate şi măsurile regio
nale de dezarmare, îndeosebi în 
Europa, demilitarizarea completă a 
teritoriilor submarine şi alte măsuri.

Comitetul pentru dezarmare este, 
astfel, chemat să examineze o serie 
de probleme cu implicaţii directe 
asupra unor valori fundamentale 
cum sínt pacea şi securitatea, pro
gresul şi dezovltarea societăţii. Luă-

înarmărilor strategice (SALT) se re
iau astăzi, 8 iulie în capitala fin
landeză, intr-un climat considerat 
a fi mai favorabil după înţelegerea 
survenită la sfîrşitul lunii mai între 
guvernele Uniunii Sovietice şi Sta
telor Unite. Analizînd evoluţia con
vorbirilor, guvernele celor două 
ţări au convenit să-şi concentreze 
eforturile în anul în curs în vede
rea pregătirii unui acord pentru li
mitarea desfăşurării sistemelor de 
apărare antirachetă. De ambele 
părţi se apreciază că încheierea u-

COMENTARIUL ZILEI
rile de cuvint de pînă acum au fă
cut remarcată îngrijorarea a nume
roase state în faţa pericolului ce-1 
reprezintă pentru pacea şi securita
tea mondială iraţionala cursă a 
înarmărilor (în anul 1970, cheltuie
lile militare în lume au atins cifra 
record de 204 miliarde dolari) şi 
acumularea continuă a unor imense 
stocuri de arme din ce în ce mai 
perfecţionate.

Pe celălalt plan, al negocierilor 
bilaterale, după patru runde, desfă
şurate succesiv la Helsinki (17 no
iembrie—22 decembrie 1969), Viena 
(16 aprilie—14 august 1970), din nou 
Helsinki (2 noiembrie—18 decembrie 
1970) şi din nou Viena (16 aprilie— 
28 mai 1971), convorbirile sovieto- 
americane pentru limitarea cursei

nul asemenea acord ar favoriza rea
lizarea unor măsuri şi în domeniul 
armelor strategice ofensive.

Desigur, reluarea negocierilor pe 
tem a. dezarmării, constituie un fapt 
pozitiv, corespunzător năzuinţelor 
popoarelor, dorinţei lor de a se ac
ţiona spre eliminarea focarelor de 
încordare, a surselor de ameninţa
re la adresa păcii şi securităţii.

Pronunţîndu-se ferm în sprijinul 
dezarmării generale, România a 
propus adoptarea unui program 
larg de acţiuni practice care să in
cludă îngheţarea bugetelor militare 
ale statelor, asumarea unor angaja
mente ferme de nerecurgere la forţă 
sau ameninţarea cu forţa, retragerea 
trupelor de pe teritoriile altor state, 
lichidarea bazelor militare, desfiin

ţarea bazelor militare, desfiinţarea 
simultană a blocurilor militare.

In intervenţia sa la sesiunea pre
cedentă a Comitetului de la Gene
va, reprezentantul ţării noastre a- 
răta că, în urma tratativelor de de
zarmare din ultimii ani, au fost fi
nalizate cîteva acorduri cu caracter 
preventiv-restrictiv, care prin natu
ra şi întinderea lor nu au afectat 
practic spirala înarmărilor, produc
ţia lor şi stocurile de armamente 
s-au format. De aceea, este imperios 
necesar ca negocierilor pentru de
zarmare să li se dea un curs nou, 
dinamic şi eficient, orientîndu-le pe 
făgaşul unor măsuri practice. O a- 
semenea cerinţă este impusă de e- 
voluţia îngrijorătoare a cursei
înarmărilor şi de faptul că, în ciuda 
strădaniilor depuse în cei 10 ani de 
existenţă a comitetului, nu s-a a-
juns încă la realizarea unor măsuri 
autentice de dezarmare cerute e- 
nergic de toate popoarele lumii. Nu 
se poate să nu provoace îngrijorare 
constatarea că adevăratele probleme 
ale dezarmării — dezarmarea gene
rală şi, îa primul rînd, dezarmarea 
nucleară —, au rămas, de fapt, în 
stadiul în care se găseau cu un de
ceniu în urmă. O acţiune majoră, 
destinată să canalizeze eforturile şi 
contribuţia tuturor statelor lumii în 
direcţia dezarmării, ar reprezenta-o, 
fără îndoială, convocarea unei con
ferinţe mondiale pentru dezarmare.

Ţara noastră s-a pronunţat cu 
consecvenţă în favoarea altor mă
suri de natură să favorizeze reali
zarea unor paşi concreţi pe calea 
apropierii punctelor de vedere care 
să faciliteze ajungerea la un con
sens, pe baza căruia să se treacă 
la înfăptuirea practică a dezarmării 
generale şi totale, şi în primul rînd 
a dezarmării nucleare.

AUREL ZAMFIRESCÜ

propune şă ralieze pe americanii 
nemulţumiţi de cele două partide 
tradiţionale — republican şi de
mocrat. Noua formaţiune se pro
nunţă pentru retragerea tuturor 
trupelor americane din Vietnam, 
lichidarea politicii blocurilor, îm
potriva cursei înarmărilor.

La Congresul constitutiv au luat 
parte 250 de delegaţi din 25 de 
state ale S.U.A. Ei au decis să 
prezinte la alegerile prezidenţiale 
din 1972 un candidat propriu.

9 BRUNO KREISKY, PRE
ŞEDINTELE PARTIDULUI SO
CIALIST şi primul ministru al 
guvernului austriac, a anunţat la 
o conferinţă de presă că în octom
brie anul acesta vor avea loc noi 
alegeri parlamentare. El a comu
nicat că prezidiul partidului a ho- 
tărît să ceară convocarea înainte 
de termen a corpului electoral la 
urne.

•  CEI TREI MEMBRI AI ECHI
PAJULUI NAVEI SPAŢIALE 
„APOLLO-15“ — David Scott, 
Alfred Worden şi James Irwin — 
au intrat marţi în perioada de 
izolare de 20 de zile premergă
toare startului spre Lună, care 
este programat pentru 26 iulie. 
Carantina dinaintea zborului are 
drept scop eliminarea oricărei 
eventualităţi de contractare a 
vreunei boli, care să pericliteze 
îndeplinirea în bune condiţiuni a 
misiunii lor. Astronauţii nu vor 
mai veni în contact decît cu spe
cialiştii Centrului spaţial de la

Houston, fiind practic izolaţi de 
restul lumii pînă la data de 9 au
gust, cînd urmează să se reîn
toarcă la Houston, două zile după 
amerizarea în Pacific.

9 PENTRU MARILE SUCCESE 
OBŢINUTE IN DOMENIUL ECO
NOMIC ŞI CULTURAL, în înde
plinirea sarcinilor celui de-al 
VIII-lea plan cincinal privind dez
voltarea producţiei industriale, 
oraşul Rostov pe Don a fost de
corat cu Ordinul Lenin — infor
mează agenţia TASS.

•  O EXPLOZIE FOARTE PU
TERNICA, ale cărei efecte s-au 
resimţit pe o rază de 15 kilometri, 
a avariat grav sediul unei com
panii de electricitate din Belfast. 
Nu au fost semnalate victime. 
După aprecierile experţilor, ar fi 
fost detonate 10 kilograme de ex
plozivi.

Pe de altă parte, Ia London
derry, tot în cursul nopţii de marţi 
spre miercuri, un grup de per
soane neidentificate au tras rafale 
de mitralieră asupra unei patrule 
britanice care a ripostat.

•  UN COMUNICAT AL PARTI
DULUI NAŢIONAL DEMOCRAT 
DIN GUINEEA informează că fos
tul şef al forţelor armate guineeze, 
Noumandian Keita, şi încă alţi 
doi ofiţeri superiori au fost ares
taţi. Comunicatul precizează că 
cei trei militari sínt acuzaţi de 
înaltă trădare.

Cartea albă
a guvernului 

englez
Londra 7. — Corespondentul A- 

gerpres, Nicolae Plopeanu, transmi
se: Miercuri după-aihiază, primul 
ministru britanic Edward Heath, a 
prezentat în Camera Comunelor 
Cartea Albă a guvernului în proble
ma aderării Angliei la Piaţa co
mună. Documentul a fost aşteptat 
cu interes deosebit de opinia pu
blică britanică, refractară în gene
ral ideii aderării, care doreşte să 
cunoască condiţiile pe care guvernul 
le-a negociat cu „cei şase“.

Cartea Albă încearcă să sublinie
ze eventualele avantaje ale aderă
rii şi să diminueze dezavantajele e- 
conomice şi politice care ar de
curge din aceasta. Printre altele, se 
menţionează că contribuţia britani
că la bugetul comunitar va afecta 
balanţa de plăţi doar eu 100 mili
oane lire sterline în primul an şi 
eu 200 milioane lire după cinci ani. 
Marea Britanie va trebui, de ase
menea, să subscrie 37,5 milioane 
lire la capitalul Băncii Europene de 
Investiţii şi 24 milioane lire la fon
durile de rezervă ale Comunităţii 
Europene a Cărbunelui şi Oţelului.

Conştient de preocuparea opiniei 
publice britanice pentru consecin
ţele pe care aderarea le va avea 
asupra independenţei şi suveranită
ţii ţării, guvernul afirmă în Cartea 
Albă că nu s-ar pune „problema 
erodării bazei suveranităţii naţiona
le“. Totuşi, se menţionează că jus
tiţia britanică „în anumite cazuri, 
va trebui să respecte legislaţia co
munitară şi deciziile Curţii Euro
pene de Justiţie“.

în final, documentul oficial pri
vind aderarea oferă amănunte des
pre acordurile realizate in cursul 
negocierilor dintre Anglia şi „cei 
şase“.

Hotărîrea de principiu asupra a- 
derăişi Angliei la Piaţa comună va 
fi luată de Parlament în toamnă. 
Intre timp, însă, se aşteaptă dezba
teri furtunoase la conferinţele ex
traordinare ale partidelor conserva
tor şi laburist, care vor avea loc în 
zilele de 14 şi 17 iulie, ca şi la con
ferinţele anuale din lunile septem
brie şi octombrie. Aşa cum subli
niază presa londoneză, „în Anglia, 
bătălia pentru sau împotriva aderă
rii abia începe“.

Reuniunea internaţională
a băncilor si institutelor

*

de finanţare»

a dezvoltării industriale
Copenhaga 7 (Agerpres). — La 

Copenhaga se desfăşoară, sub aus
piciile Organizaţiei Naţiunilor U- 
nite pentru Dezvoltarea Industria
lă (O.N.U.D.I.), lucrările celei de-a 
doua reuniuni internaţionale a 
băncilor şi institutelor de finanţa
re a dezvoltării industriale. Din 
România participă reprezentanţi ai 
Băncii de Investiţii şi ai Băncii 
Române de Comerţ Exterior.

Luînd cuvîntul în şedinţa ple
nară, Mihai Diamandopol, pre
şedintele Băncii de Investiţii, a 
subliniat importanţa cooperării e- 
conomice şi financiare între state, 
pe baza principiilor independenţei 
şi suveranităţii naţionale, egalităţii 
în drepturi, neamestecului în tre
burile interne, în interesul şi avan
tajul reciproc — principii promo
vate de România în relaţiile cu 
alte state. Vorbitorul a arătat, a- 
poi, rolul pe care trebuie să-l joa
ce O.N.U.D.I. în aplicarea acestor 
principii, pentru dezvoltarea şi di
versificarea formelor de cooperare, 
inclusiv în domeniul financiar. De
legatul român a menţionat impor
tanţa schimbului de informaţii în
tre băncile de finanţare a dezvol
tării industriale, în cunoaşterea şi 
precizarea condiţiilor şi a modali
tăţilor de cooperare financiară in
ternaţională.

JAPONIA. De 480 de ani în fiecare toamnă şi primăvară Ia Takayama, prefectura Gifu se desfă
şoară Festivalul Takayama Matsuri, unul din cele trei mari festivaluri japoneze în care artişti, sculp
tori şi pictori îşi arată măiestria în confecţionarea carelor alegorice din lemn sculptat. Carele alegorice 
înalte de circa 4 m sínt date cu Iac negru şi încrustate cu aur, iar pe ele sínt montate păpuşi care 
se mişcă. In foto: Carele alegorice şi lume care le admiră. Anul acesta 700 000 de spectatori, ine!» 

siv populaţia au admirat carele alegorice din Takayama
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